
Ügyiratszám: ÖNK/1-5/2012. 
  

  
JJ  ee  gg  yy  zz  őő  kk  öö  nn  yy  vv  

 
 
Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. március 29-i 

üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Dr. Novák 
János (később érkezik), Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és 
Simonovics Józsefné (később érkezik) képviselők 

 
Távol maradt: Melsin Valentin képviselő jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt nem tud az 

ülésen részt venni 
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Vargáné Szüts Katalin 

irodavezető, Svégel Gábor irodavezető; Kutiné Csicskár Edit igazgató, 
Horváthné Simon Anikó gazdasági vezető, Rongáné Csányi Katalin 
igazgató, Jeki Gabriella újságíró, a Saubermacher-Pannónia Kft. részéről 
Horváth Balázs ügyvezető és Farkas Gábor divízióvezető  

 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Czimbalek József és Dr. Orbán Csaba 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
63/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. március 20-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Czimbalek József és Dr. Orbán Csaba 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester, a meghívóban szereplő napirendek megtárgyalását javasolja a 
képviselő-testületnek azzal, hogy a 3. „Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet 
elfogadásáról” napirendet akkor tárgyalják a napirendi sorban, amikor a szolgáltató 
képviselője is. megérkezik. Nagykanizsán szintén képviselő-testületi ülés van, ahol 
ugyanebben az időben, és témában képviseltetik magukat.  
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A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
64/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 

3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete módosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos 

közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati 
rendelet elfogadásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

4.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 
megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

5.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 
csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

6.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 
jegyében” tárgyú, pályázat feladatai elvégzésére irányuló közbeszerzési eljárás  
lezárásához kapcsolódó módosításról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Beszámoló az önkormányzati vagyon 2011. évi hasznosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
8.) Előterjesztés a 2011. évi pénzügyi-gazdasági ellenőrzések tapasztalatairól 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
9.) Beszámoló a 2011. évben lefolytatott közbeszerzésekről és a Közbeszerzési 

Bírálóbizottság tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Pacári Judit jogtanácsos, a Bírálóbizottság elnöke 

 
10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi Közbeszerzési 

Tervének elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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11.) Előterjesztés a Közbeszerzési Szabályzat módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
12.) Javaslat a Gyógyfürdő, a Városi Strand és a Tanuszoda gazdasági társasági 

formában történő működtetésére 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
13.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal és az önállóan működő költségvetési 

szervek munkamegosztási és felelősségvállalási rendjére vonatkozó 
együttműködési megállapodás megkötéséről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

14.) Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és Gyöngyvirág Óvoda hő-, és 
használati melegvíz termelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosítására  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

15.) Előterjesztés az európai uniós társfinanszírozású projektekhez kapcsolódó 
önkormányzati feladatellátásra vonatkozóan 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

16.) Előterjesztés az „Iskolai tehetséggondozás” című, TÁMOP-3.4.3-11/2 azonosító 
számú pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

17.) Előterjesztés a Hollosy-Dental Bt-vel kötött feladat-ellátási szerződés 
módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

18.) Előterjesztés az Energie-Trade Kft. részletfizetési kérelmének elbírálásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
19.) Előterjesztés a Didaktika Járművezető-képző Kft. részletfizetési kérelmének 

elbírálásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
20.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások 

piaci alapon történő meghirdetéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
21.) Előterjesztés a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
22.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 

határidejű határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
23.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
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24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

24/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

25.) Interpellációk, kérdések 
  
26.) Egyebek 
 
Megérkezik Dr. Novák János képviselő, a képviselő-testület létszáma: 9 fő  

 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A tavalyi év mérlegét tárgyalják. Azt, hogy a 2011-es esztendőben hogyan teljesítették a 
költségvetésüket, az abban megfogalmazott előirányzatokat. Az előterjesztés összefoglalja a 
számokat, azt, hogy a tervezetthez képest hogyan teljesült december 31-ig az egyes 
feladatokra fordított pénzek összege, miként alakult a gazdálkodásuk. Ezek a számok 
tényszerűen mutatják be a folyamatot és annak eredményét. Beszél néhány olyan 
szempontról, amely ugyan benne van a számokban, de ki kell belőlük olvasni, bemutatva azt, 
hogy milyen módon és milyen feltételek között gazdálkodtak a tavalyi évben. Amiket elmond, 
azok nem általánosságok, hanem konkrétan és tényszerűen a Magyarországon tevékenykedő 
önkormányzatok gazdálkodását befolyásoló tényezők. Nem csak a nagyatádi, hanem 
valamennyi önkormányzatot érintették azok a kondíciók és tényezők, amelyre utal. Nyilván 
valóan más-más arányban, és mindig vannak kivételek.  
Alapvetően befolyásolta a gazdálkodásukat az infláció, amely a költségeik emelkedését, 
növekedését eredményezte. Ennél nagyobb mértékben hatott az üzemanyag áremelés, hiszen 
néhány feladatellátó helyükön jelentős mennyiségben használnak fel üzemanyagot (pl. 
Városgondnokság). A munkatársaik közalkalmazottként a közalkalmazotti bértábla alapján 
soros előlépésben részesültek. Ennek a fedezetét az önkormányzatnak kellett biztosítani. A 
kiadásnövekedési tényezőkön túl és ezeknél nagyobb arányban jelentkeztek a bevételeikben 
történő változások. Ezek jellemző módon negatív irányú változások voltak. A gazdaság 
teljesítménye, a gazdálkodás körülményei és feltételei, a gazdasági-pénzügyi válság hatására a 
bevételeik szinte minden vonatkozásban csökkentek. Ezek ellensúlyozására több dolgot 
megtett az önkormányzat. Az egyik, hogy 2010. novemberétől kezdődően jelentős 
kiadáscsökkentő intézkedéseket hoztak és hajtottak végre. Ezek a döntések arra irányultak, 
hogy alapvetően a kiadásaik csökkentésével segítsék és javítsák a költségvetési mérlegük és a 
város finanszírozásának a helyzetét. Ezek tudatos, célirányú és jól végiggondolt döntések 
voltak, a képviselő-testület határozottan, céltudatosan és bátran hozta meg ezeket a szükséges 
döntéseket. Véleménye szerint ezekkel a döntésekkel megalapozták, hogy a következő 
időszakban egy kibontakozása legyen a város gazdálkodásának, fejlesztésének és 
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működésének, hiszen ezek nélkülözhetetlenek voltak ahhoz, hogy a pénzügyi helyzetüket 
stabilizálják. A másik fontos tényező, hogy azokkal a pénzintézetekkel – egy kivételével – 
meg tudtak állapodni abban, hogy számukra kedvezőbb konstrukciójú, jellegű pénzügyi 
támogatást és együttműködést tudjanak biztosítani annak érdekében, hogy eredményesen 
tudjanak gazdálkodni 2011-ben. A kötvényük tőketörlesztésének az átütemezése, a 
folyószámla-vezetésük kedvezőbb feltételek közé történő átvitele az ERSTE Bankhoz és a 
nagyatádi székhellyel működő Somogy Takarékszövetkezettel történt megállapodás azok, 
amelyek segítették a gazdálkodásukat. Ezek érdemben járultak hozzá ahhoz, hogy a likvid 
helyzetüket stabilizálják. Sikerült 2011-ben olyan többlet állami forráshoz hozzájutniuk, 
amely nagyságrendjében, érdemben segítette a gazdálkodásukat. 220 millió Ft-nyi állami 
támogatást nyertek illetve kaptak részben az ÖNHIKI támogatásán, részben pedig külön 
kérelem alapján. Az előző években soha nem kaptak ilyen nagyságrendű támogatást.  
A 2011. évben a feladatellátás, a városműködtetés finanszírozása megvalósult, a beruházásaik 
jelentős részét lezárták. A Báros iskola, és a Bölcsőde beruházást befejezték, pénzügyileg is 
lezárták. Olyan évet tudnak maguk mögött, mely gazdálkodás szempontjából nagyon nehéz 
volt. Most az a feladatuk, hogy ezt a fajta gazdálkodási szemléletmódot, tovább folytassák.  
 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Fontosnak tartja, hogy az intézményeknél sikerült elérni a zavartalan működést, illetve, 
valamint hogy az önként vállalt feladatokat továbbra is változatlan színvonalon sikerült 
ellátni. Ugyanakkor azt gondolja, hogy a 450 millió Ft-os hiány még mindig egy átgondolt 
költségvetést igényel a jövőben is. Annak tükrében, hogy lassan elfogynak azok a 
lehetőségek, melyekkel a kiadásokat csökkenteni tudnák, el kell gondolkodniuk a jövőben 
milyen formában tudnák a bevételeiket növelni. Például, az intézményeknél el kell érni, hogy 
eredményorientáltan működjenek és sarkallni kell őket a pozitív mérleg elérésére. Ennek az 
egyik fő pontja lehet a fürdők kitörési pontja illetve azok színvonalának emelése, nagyobb 
közösség vonzása a fürdőkhöz. Ha ezeket meg tudják teremteni, és bevételeiket növelni 
tudják, akkor kevésbé kell olyan lépéseket megtenni, ami a város polgáraira és vállalkozásaira 
még nagyobb terhet ró a jövőben.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A tegnapi ülésén az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság is hosszan tárgyalta ezt a 
napirendet, kiemelve a vállalkozók helyzetét. Tisztázódott az is, hogy az iparűzési adóból 
származó bevétel nem 80 millió Ft-tal, hanem jóval kevesebb – 20 millió Ft körüli – 
összeggel csökkenne. Annak ellenére, hogy tudják, ez leginkább környezeti lehetőségekből 
adódik, mégsem egy kedvező dolog.  
Beszéltek arról is, hogy hogyan tudnák segíteni a nagyatádi vállalkozókat.  
Arra buzdítja a nagyatádi vállalkozókat, hogy ne hagyják magukat letargikus hangulatba 
süllyedni, hanem éljenek a pályázati lehetőségekkel. Ha szükséges, kérjenek az 
önkormányzattól segítséget (elsősorban jogi segítségre gondol). Érzékelhető, hogy a 
közszférából vállalkozói szférába helyeződik át a hangsúly, munkahelyek is ott képződnek.  
Kétségtelen, hogy a lehetőségeik nem úgy alakultak, ahogy szerették volna. Az 
adóemelésekkel nem tudták segíteni a nagyatádi vállalkozókat, de azt gondolja, hogy más 
vonalon tudna az önkormányzat segíteni. A bizottsági ülésnek az volt a végkövetkeztetése, 
hogy szerveznek vállalkozói fórumokat és ott segítik a nagyatádi vállalkozókat, ahol csak 
tudják.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az előterjesztésben szereplő a 2011. évre vonatkozó adatok nem ismeretlenek számukra, 
hiszen azokat a 2012. évi költségvetés tervezésénél és elfogadásánál már ismerték és 
felhasználták. A mai napirend tárgyalása egyrészt arra jó, hogy megtudják, hogy tartalmilag 
és formailag volt-e szabálytalanság vagy valami olyan az elmúlt évi gazdálkodásban, ami 
figyelmet érdemel. Másrészt, egy újabb évet lezárva meg tudják állapítani, hogy az 
önkormányzat hol tart.  
Véleménye szerint ezt a sikert relatívan kell értékelni, tehát hogy a lehetőségeikhez képest mit 
értek el. Igen nagy sikernek nem nevezné az elmúlt évet, függetlenül attól, hogy 
természetesen túlélték ezt is. Ha azt a 250 millió Ft-os állami támogatást, melyet pótlólagosan 
kaptak, és amely nagy valószínűséggel már az elején megjárt volna a normatívák elosztásánál. 
Ha azt veszi, hogy 670 millió Ft körüli hiánya lett volna az önkormányzatnak, amely azért 
nem kis szám. A 450 millió Ft-os tényleges hiány arra figyelmezteti, hogy az önkormányzat 
helyzete igazából nem javult, a folyamatokban változás nem következett be.  
Az önkormányzat minimális mértékben tudja csak a pozícióját javítani. Nyilván el fogják 
fogadni ezt a zárszámadási rendeletet, hiszen nincs benne semmi olyan, amit ne tudtak volna, 
és amely miatt eltérő véleménnyel kellene lenniük, azonban a következő képviselő-testületi 
ülés igen fontos feladata lesz, hogy a következő éveket hogyan fogják tudni túlélni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetésének végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet-tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2011. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 8/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 

3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete módosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztés határozati javaslata azt rögzíti, hogy a korábbi döntéseik alapján az 
átszervezéssel érintett önkormányzati intézményeiknél milyen módon változik az 
intézmények létszáma.  
Ehhez a határozati javaslathoz készítettek egy kiegészítést, hiszen a mögötte lévő 
költségvetési rendelet létszámoszlopait is érinti. Ott át vannak vezetve ezek a létszámok. A 
kiegészítés, amelyben a 4. és 5. határozati javaslati pont és továbbra is a létszámmal 
foglalkozik azt mondja, hogy ezen átszervezést követően, tehát a rendelet táblázatain történő 
létszám átcsoportosítást követően, az itt megfogalmazott létszámcsökkentéseket kell 
megvalósítani. Konkrétan a Városgondnokságnál 2,5 fővel, a Nagyatádi Művelődési 
Központnál pedig 1 fővel csökkentik a létszámot. Ezt kell április 30-ig végrehajtani. Ezt 
követően kerül majd a rendelet létszám soraiba ez a pont, összesen 3,5 fő változás átvezetése. 
Amit korrigálni szeretne az a következő:  
Az egyik, hogy az előterjesztés határozati javaslatában lévő 1. pontban a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítményektől nem 12 fő, hanem 10 fő kerül át a 2. pontban jelzett Nagyatádi 
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Művelődési Központhoz, ahol akkor összesen 17,5 fő létszámnövekedés lesz. Mert 7,5 fő a 
Városi Könyvtár létszáma. 
A másik, hogy javasolják, hogy értsenek egyet azzal, hogy a Rinyamenti Kézilabda Club 
Sportegyesület szervezésében és finanszírozásával a sportcsarnok sportparkettája kerüljön 
felújításra. Ez kétféle forrásból történne. Az egyik egy 70 %-os állami támogatás, és 30 % 
saját erő pedig maga az egyesület által finanszírozott lenne. Ennek fejében ilyen értékig – 70 
%-os pályázati támogatás értékéig – a Magyar Állam bekerülne jelzálogjoggal az ingatlan-
nyilvántartásba a sportcsarnokra vonatkozóan. Ehhez történő hozzájárulásról szól.  
Van egy bizottsági módosító javaslat, hogy a 7. sorszámmal ellátott határozati javaslati pont 
egészüljön ki, hogy a Városi Sportcsarnok sportparkettájának a részleges felújítását a 
kézilabda klub sportegyesület saját forrásai és pályázati támogatás igénybevételével végezze 
el. A 8. határozati pont pedig tartalmaz egy helyrajzi számot (utolsó előtti sorban), ahol a /6 
nem jó, helyesen /8-as helyrajzi szám.  
Zajlik a Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulás szervezésében, gesztorságában a 
szennyvízhálózat, csatornahálózat építés és a nagyatádi tisztítómű rekonstrukcióját tartalmazó 
projekt, amelyben kilenc település vesz részt. A projekt kedvezményezettje az említett 
Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulás. A támogatási szerződés, ami az EU-s és hazai 
forrásból álló fő támogatást tartalmazza, aláírásra került. A projekt mintegy 4 milliárd Ft-nyi 
támogatás kap. A beruházás, és ezen támogatás közötti 1 milliárd Ft-nyi összegnek a 
nagyobbik része a rácsatlakozási, ún. hálózatfejlesztési hozzájárulásokból tevődik össze. 
Tehát ez a második forráseleme a beruházásnak. A harmadik eleme az ezen felül megjelenő 
önrész, melynek a részbeni kiváltását szolgáló ún. EU Önerő Alap. Ennek az EU-s 
támogatással megvalósuló fejlesztésekhez szükséges önerő kiváltását szolgálja ez az állami 
forrásból biztosított pénzeszköz. Annak 55 %-ra tud az önkormányzat pályázni, mely nagyon 
jó arány. Ezt a határozatot mind a kilenc település képviselő-testületének meg kell hozni. Ez a 
pályázat feltétele. A társulási tanács is hoz egy határozatot a teljes programra vonatkozóan. Ez 
formai kelléke az EU Önerő Alap elnyerésének.  
Felmerül a kérdés, hogy mi van a fennmaradó önrésszel. A mai napon is folytatott ez ügyben 
tárgyalást. Az a céljuk és szándékuk, hogy a fennmaradó önerőnek is külső, nem 
önkormányzati forrás biztosítása legyen. Minden esély meg van arra, hogy ezt meg lehet 
valósítani.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete módosításáról szóló 
előterjesztés határozatát az előterjesztő által tett létszámváltozások módosításával, melyek 
természetesen a rendelet két érintett táblázatában is átvezetésre kerülnek.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
65/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2012. április 1. napjával 

létszámcsökkentést rendel el az alábbiak szerint: 
 a.) Polgármesteri Hivatal Egészségügyi Alapellátás 1 fő 
 b.) Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 10 fő 
 

Határidő: 2012. március 31. 
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Felelős: Dr. Kovács Ildikó 
 Horváthné Simon Anikó gazdasági vezető 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2012. április 1. napjával 

létszámbővítést rendel el az alábbiak szerint: 
 

 a.) Nagyatádi Művelődési Központ 17,5 fő 
 b.) Polgármesteri Hivatal 1 fő 

 
Határidő: 2012. március 31. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó 
 Pünkösd Márton igazgató 

 
3. A Képviselő-testület a 265/2011. (XI. 24.) számú határozata 2.) pontjában a 

Polgármesteri Hivatalban elrendelt 1 fő létszámcsökkentésre figyelemmel 
megállapítja, hogy a rendelet 6. számú mellékletében a Polgármesteri Hivatal 
létszáma az igazgatás szakfeladaton 62 fő helyett 61 fő. Az engedélyezett létszámok 
módosításánál ezt figyelembe kell venni. 

 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2012. május 1. napjától 

létszámcsökkentést rendel el az alábbi intézményeknél. 
 

 a) Városgondnokság  2,5 fő 
 b) Nagyatádi Művelődési Központ   1 fő 

 
 Határidő: 2012. április 30. 
 Felelős:  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 Kutiné Csicskár Edit igazgató 
   Pünkösd Márton igazgató 
 
5. A Képviselő-testület utasítja a Nagyatádi Művelődési Központ igazgatóját, hogy 

vizsgálja meg az intézmény feladatkörét és működési rendjét a személyi jellegű 
kiadások megtakarítása érdekében és lehetőség szerint tegye meg a költségek 
csökkentéséhez szükséges intézkedéseket. 

 
Határidő: 2012. április 30. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

  Pünkösd Márton igazgató  
 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, a Jegyzőt és az 

Intézményvezetőket a létszámváltozásokkal összefüggő munkajogi intézkedések 
megtételére. 

 
Határidő: 2012. március 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 

   Dr. Kovács Ildikó jegyző   
   Horváthné Simon Anikó gazdasági vezető 
   Kutiné Csicskár Edit igazgató 
   Pünkösd Márton igazgató 
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7. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a 
Rinyamenti Kézilabda Club Sportegyesület a Városi Sportcsarnok 
sportparkettájának részleges felújítását, saját forrásai és pályázati támogatás 
igénybevételével végezze el.  

 
8. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a társasági adóról és az 

osztalékadóról szóló 1996. évi LXXXI. törvény 22/C. § (6) bekezdés a) és d) pontja 
értelmében – hozzájárul, hogy a Magyar Állam az ingatlan-nyilvántartásba az 
igénybe vett adókedvezmény mértékéig a Nagyatád, Szent István park 2 
(sportcsarnok, hrsz: 1386/8) ingatlanra jelzálogjogot jegyezzen be a létesítmény 
sportparketta részleges felújításának érdekében. 

 
9. A Képviselő-testület a Rinyamenti Kézilabda Club által benyújtandó pályázathoz 

szükséges nyilatkozatok aláírására a város polgármesterét felhatalmazza. 
 
 Határidő: 2012. március 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
10. A Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulása pályázatot nyújt be a KEOP-1.2.0/09-

11-2011-0038 azonosítószámú „Nagyatád és környéke csatornahálózatának és 
Nagyatád szennyvíztelepének fejlesztése” c. pályázat önrészének kiegészítéséhez, az 
EU Önerő Alap támogatására. 

 
A projekt saját forrásának Nagyatád településre eső hányada: 

2012. 2013. 2014. Összesen Források 
megoszlása Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) 

 Saját forrás 18 076 499 Ft 18 076 499 Ft 18 076 499 Ft 54 229 498 Ft 

 Összesen 18 076 499 Ft 18 076 499 Ft 18 076 499 Ft 54 229 498 Ft 
 

Nagyatád Város Önkormányzata, mint a projektben résztvevő tagönkormányzat, a 
fenti táblázat szerinti beruházás arányosan rá eső saját forrás biztosítását jelen 
határozatával vállalja, az éves költségvetésében tervezi. 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete módosítását.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendeletmódosítást – 8 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 
2012. évi költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendeletének módosításáról 
szóló 9/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
3.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról 

és a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet elfogadásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 



 10 

Ormai István polgármester: 
Tudják tartani a meghívóban szereplő napirendi sort, mert megérkeztek a szolgáltató 
képviselői. 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző 
Röviden ismerteti az előterjesztés anyagát. 
Tesz egy módosítást, mely szerint a hulladékgyűjtő zsák ára a rendelet-tervezetben lévő 
összeg helyett 380 Ft + ÁFA.  
 
Kárpáti László alpolgármester elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 

 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A nyári hónapokban a családi házas övezetekben eddig kettő alkalommal volt szállítás. Ezen 
túl, ha jól értelmezi az előterjesztést, csak egy alkalommal lesz szállítás. 
Felmerült, hogy a nyári hónapokban nagyobb szemétmennyiség halmozódik fel a családi 
házas övezetekben. Több alkalommal volt olyan, hogy a 120 l-es edényzetbe nem fért bele a 
hulladék. Ennek következtében vagy nyitott kukatetővel került kitételre, vagy a kuka 
melléhalmozva a szemét. Az, hogy ez a mellé rakott szemét ott maradt-e vagy nem, leginkább 
a rakódó munkásokon múlott.    
Az előterjesztés szerint választani lehet a 120 és a 240 l-es edényzet között.  
Kérdése, hogy egy háromfős, családi házban élő család, a nyári hónapokra választhatja-e 
ugyanazért az árért a 240 l-es edényzetet, vagy esetleg egész évre meg kell rendelnie, annak 
ellenére, hogy a téli hónapokra feleslegessé válik a 240 l-es edényzet.  
 
Czimbalek József képviselő:  
Egyszerű kérdést tesz fel – mely leginkább érinti a lakosságot – többet kell fizetni vagy 
kevesebbet? Ha igen, akkor miért? 
 
Boros Bálint képviselő:  
Az előterjesztésben szerepel a lombtalanítás, nyesedékszállítás mely tavasszal és ősszel 
szokott lenni. Ezek elszállítása helyi feladat vagy vállalás volt? 
 
Ormai István polgármester: 
Kéri a jegyző asszonyt, hogy válaszoljon az ő kompetenciájába tartozó kérdésekre. 
Megkéri a szolgáltató képviselőit, fáradjanak az asztalhoz, és az őket érintő gyakorlati 
kérdésekre adjanak válasz.  
Kéri Kutiné Csicskár Edit igazgatót, hogy ismertesse álláspontját a nyesedék elszállításával 
kapcsolatban.  
 
Kárpáti László alpolgármester visszajött a terembe, a képviselő-testület létszáma: 9 fő 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Ha jól értette Rácz Ferenc képviselő kérdését, változtatható-e egy éven belül az edényméret, 
valamint a szolgáltató tud-e olyan szerződést kötni, hogy a nyári hónapokra 240 l-es 
edényzetet vehessenek igénybe szükség esetén az ingatlan tulajdonosok. 
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Véleménye szerint lehetne erre módot adni, de arra semmiképpen sem, hogy ugyanannyi díjat 
fizessen a 240 l-es edényzetért, mint a 120 l-esért. 
Alapvetően a szolgáltatási szerződések hosszabb távra szólnak. Azt gondolja, hogy elég 
bonyolult lenne, ha a nyári hónapokra más nagyságú edényzetet választanának.  
A hulladékszállítási díjra vonatkozó költségek évről évre emelkednek. 2012-ben ÁFA 
emelkedés is volt. Igazából nem a más összetételű kéttényezős hulladékszállítási díj miatt 
emelkednek a költségek, hanem amiatt, hogy egyébként is emelkednek a hulladékszállítási 
költségek az egyéb költségek miatt.  
 
Horváth Balázs ügyvezető: 
A Saubermacher-Pannonia Kft. igyekszik rugalmas lenni minden olyan kérdésben, ami a 
lakosság részéről felmerül. Ha arról van szó, hogy valóban valaki 2-4 hónapig sokkal több 
hulladékot termel, mint az év más szakában, akkor meg tudják oldani azt, hogy szerződést 
kötnek vele erre az időszakra, 240 l-es edényzetre. Ha viszont ez csak alkalomszerűen fordul 
elő, akkor az a javaslata, hogy éljen azzal a lehetőséggel, hogy céges feliratú hulladékgyűjtő 
zsákot lehet vásárolni a többlethulladék elszállítása céljából. Úgy gondolja, hogy a probléma 
ezzel meg tud oldódni. Mindkét lehetőség nyitva áll a nagyatádi polgárok számára.  
Magában a szolgáltatás tartamában is lényeges változások történtek, illetve egy hosszabb 
időszak telt el, hiszen az árkalkuláció és díjak ami alapján Nagyatád városában szolgáltatnak, 
2010. szeptember-októberi felvetésre épültek. Azóta sok minden változott, ha csak az 
üzemanyag árat említi. Ezzel összefüggésében is azt gondolja, hogy eléggé mértéktartó volt a 
pályázatuk.  
Boros Bálint képviselő úr felvetésére elmondja, hogy a közbeszerzési eljárásnak, a szerződés 
tervezetnek nem volt része a zöldhulladék-szállítás. Lehet, hogy azért, bár ezt nem tudhatja, 
mert talán a Mecsek-Dráva Program megvalósulásával fog majd megoldódni a településen.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A családi házas övezetek most egy kicsit hátrányosabb helyzetbe kerültek a lakótelepi 
lakásokkal szemben. Adott lakótömbbe élők most lakásonként fognak úgymond szerződést 
kötni a szolgáltatóval, de az edényhasználat az közös marad. Gyakorlatilag, ha nekik több 
szemét termelődik adott időszakon belül, akkor is csak a 120 l-nek megfelelő árat fizetik meg. 
Ezzel szemben egy családi házas övezetnél, ha nagyobb edényzetet kíván a lakó bérelni a 
szolgáltatótól, és ezt nem használják ki teljes mértékben, akkor neki ugyanúgy ki kell fizetni a 
nagyobb mennyiségűt. Ez árban eléggé messze áll egymástól, hiszen a 120 l-es edényzetnél 
éves díj 20.100 Ft + ÁFA a rendelkezésre állási díjjal együtt, a 240 l-es pedig 35.160 Ft /év. 
Ez 15.000 Ft különbséget jelent. Meri állítani, hogy a nyári hónapokban a családi házas 
övezetekben élők 70 %-ánál nem elég a 120 l-es edényzet.  
Attól fél, és nagyon aggályosnak tartja, hogy meg fog nőni a város melletti illegális 
szemétlerakó helyek száma. Szeretné, ha erre valami megoldás születne, akár az, hogy a 
szemétszállító autón lehessen zsákot vásárolni. Nagyon sokan nem tudnak elmenni, nem 
érnek rá, idősek, nem tudnak kimenni a telephelyre megvásárolni ezeket a zsákokat.  
Kéri a szolgáltatót és az önkormányzatot, hogy gondoljanak ki erre valami megoldást.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Rácz Ferenc képviselő által elmondottakkal kapcsolatban két dolog jutott az eszébe. Az egyik, 
hogy vajon a nyári hónapokban miért lesz több a szemét? Szerinte van egy válasz, a 
komposztálás. Véleménye szerint nagyon sok, oda nem illő szemetet tesznek be a kukába. 
Nyilván ár érzékeny mindenki ilyen gazdasági helyzetben. Meg kell találni az 
önkormányzatnak és a szolgáltatónak is azt a határvonalat, amivel meg tudják akadályozni, 
hogy kivigyék a szemetet az erdőbe. Arra próbálják ösztönözni az embereket, hogy gondolják 
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meg, hogy mit tesznek a kukába. Ha nem lesznek ár érzékenyek, ha nem lesznek 
környezettudatosak, akkor megöli az embereket a szemét. El kell indulni a szelektálás útján. 
Meri állítani, hogy ha tudatosan így tesznek, töredékére lehet csökkenteni a családi házaknál 
is a képződött hulladékot.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Annak idején, amikor a megállapodás létrejött, elmondta, hogy véleménye szerint csak úgy 
lehet csökkenteni a lakossági terheteket, ha ezek a szolgáltatások vissza kerülnek az 
önkormányzathoz, illetve állami beavatkozás történik. Hiszen valamennyi olyan cég, amely 
beszállt ezekbe a szolgáltatásokba, erősen profitérdekeltek, ráadásul az állam is eléggé 
szabadjára engedte a profitszerzésüket. Úgy gondolja, hogy nem jó jelzés az, hogy most, 
ebben a szerződésben is, illetve a megkötött szerződésben és a rendeletben feltüntetett 
szolgáltatási gyakoriságot és árakat figyelembe véve, közel 1/3-ra nőttek a költségek 
csökkenő szállítási kapacitás mellett. Mindenképpen hasznos lesz, ha majd a kormányzati 
közbelépés folytán ezek a költségek csökkennek és a szolgáltatókat olyan profit szintre 
igyekszenek visszaszorítani, amely a lakossági terheteken is csökkent. Ezzel nem akarja azt 
állítani, hogy a jelenlegi szolgáltatási szerződés szolgáltatója extra profitra tesz szert 
Nem érti azt sem, amit a múltkori kérdésére válaszolt az igazgató úr, hogy Budapesten 100 
%-kal több a szemét, és a hulladékszállítás költsége. Hát igen, csak Budapesten más a helyzet 
a gyűjtés, a szállítás, az ártalmatlanítás, a kezelés vonatkozásában. Utána nézett, ha 
Budapesten nyújtanák ezt a szolgáltatást, biztosan nem tudnák ugyanebből a díjból megtenni.  
Úgy gondolja, hogy hosszú távon nem csak a hulladékkezelés, hanem más közszolgáltatás 
vonatkozásában is mindenképpen kormányzati intézkedésre van szükség, mert nagyon 
elszálltak az árak.  
 
Horváth Balázs ügyvezető: 
Rácz Ferenc képviselőnek válaszol. Az ürített térfogat ebben a felállásban Nagyatád város 
vonatkozásában, jelentősen nőni fog az előzőekhez képest. Eddig a családi házas övezetben, 
az ingatlanok majdnem 50 %-a 50 l-es edényt használt. Ez azt jelenti, hogy a heti ürített 
térfogatuk 100 l volt, ha a heti kétszeri szállítással számol nyári időszakban. Ez meg fog nőni 
20 %-kal, tehát az ingatlanok felében.  
A társasházakkal kapcsolatban elmondja, hogy körülbelül 40-45 edény fog pluszban 
kikerülni. Ez azt jelenti, hogy ez annyiszor 240 vagy 1100 l-rel nő majd az ürített térfogat. 
Bízik benne, hogy nem csak ez miatt, hanem a lakosság hozzáállása miatt sem fog az illegális 
lerakó irányába vándorolni a hulladék. Abban bízik, hogy az edényekbe fog kerülni az is, ami 
esetleg eddig nem oda került.  
Ha valaki mégiscsak ahhoz ragaszkodna, hogy szeretne 240 l-es edényt 3 hónapra, akkor nem 
szabad az évi 15.000 Ft-os változással számolni, hanem csak annak a 3 hónapra eső részével. 
Ezzel nem azt akarta mondani, hogy sok vagy kevés, hanem azt, hogy akkor 240 l hulladékot 
is tud elhelyezni. Azt gondolja, hogy ez a helyzet nem áll fenn, de ha valakinek szükséges, 
akkor tudják kezelni.  
Dr. Novák János képviselő úr felvetésére elmondja, hogy ez a közbeszerzési eljárás teljesen 
nyitott volt. Nyíregyházától Sopronig, bármelyik magyarországi cég, akár kizárólagos 
önkormányzati tulajdonú cég is indulhatott. Hogy nem így történt, valószínűleg az is oka, 
hogy egyrészt megnézték, hogy milyen áron történt a pályázat kiírás, hogy mik a feltételek. 
Elmondja, hogy ők közel 150-160 millió Ft-os beruházást tettek ebbe a régióba. Ez azt jelenti, 
hogy az elkötelezettségük manifesztálódott. Nyilván mások úgy ítélték meg, hogy nem 
kívánnak ebbe a régióba ennyit befektetni.  
Bízik az alpolgármester úr által elmondottakban, hogy a szelektív hulladékgyűjtés még 
komolyabbá vételével csökkenni fog az elszállított hulladék mennyisége Nagyatád városából.  
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Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Igen, valóban a 15.000 Ft-os különbséget annak tükrében számolta ki, hogy egész évben a két 
edényzet mértékének megfelelő árat számolt, de ahogy az igazgató úr is elmondta, van 
lehetőség arra, hogy az adott időszakra nagyobb edényzetet béreljen a lakó, akkor 
természetesen kevesebb összeggel számol.  
Arra a felvetésre, hogy a családi házas övezetben elég sokan 50 l-es edényzetet használnak 
elmondja, hogy jelen pillanatban úgy szól a rendelet, hogy csak az a családi ház használhat 50 
l-es edényzetet, ahol egy, maximum két fő él az adott ingatlanon. A jövőbeni rendelet alapján, 
ezek a lakók megkapják az 50 %-os díjfizetési kedvezményt. Tehát nekik hiába lesz 120 l-es 
edényzetük, akkor is ugyanannyit, az 50 l illetve 60 l-nek megfelelő értéket fogják fizetni. 
Úgy gondolja, hogy nem fog nőni az elszállított mennyiség, hiszen ugyanannyian laknak ez 
után is. Eddig kétszer vitték el adott időszakon belül, most pedig egyszer fogják a nagyobb 
edényzetet.  
Teljesen egyetért Dr. Ludas László alpolgármester úrral, hiszen a jövőre tekintettel a cél 
egyértelműen az lenne, hogy szelektíven gyűjtsék a hulladékot. 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Azt gondolja, hogy ahhoz képest, amikor jó pár évvel ezelőtt bevezetésre került a szelektív 
hulladékgyűjtés, legalább egy 100 %-os növekedés történt a lakosság használatának 
irányában. Bízik abban, hogy ez a jövőben még jobban fog alakulni.  
Az előző kérdését azért tette fel, mert tűzgyújtási, égetési tilalom van, és a nyesedéket nem 
tudják elégetni.  
 
Ormai István polgármester:  
A rendszer tényleg jelentősen átalakult, ami a mindennapi gyakorlatot, a hulladékkal való 
bánást, és a hulladékgazdálkodási rendszerüket igazából nem befolyásolja.  
Az biztos, hogy fognak tartani tájékoztatókat, hiszen jelentős változás, hogy a társasházaknál 
lakásonként, családonként történik majd a számlázás. A másik, hogy ezt az alacsonyabb 
létszámú háztartások esetében biztosított kedvezményt kérni kell, tehát nem automatikusan 
fog működni. Erről egy nagyon pontos tájékoztatást fog adni a polgármesteri hivatal. Jelenleg 
a 2011. januári díjak vannak érvényben. Felfoghatják úgy is, hogy nyertek három hónapot a 
díjváltozást illetően. Az új díj 2012. április 1-től lép életbe. A díj kialakításában díjnövelő és 
díjcsökkentő tényezők egyaránt voltak rajtuk kívül álló okok is, mint pl. a jegyző asszony 
által említett ÁFA emelés. Minden szándékuk, hogy a Nagyatádon lévő jól működő rendszer, 
zökkenőmentesen menjen tovább. Az a hozzáállás a nagyatádiak részéről, mint ami a 
szelektív gyűjtés alkalmazását és gyakorlatát illeti, mindenképpen elismerésre méltó, 
elismerést érdemel. Nagyon jól működnek a szelektív szigetek. Számukat tekintve jelentős 
bővítés várható. Körülbelül egy év múlva kerülnek kihelyezésre azok az új gyűjtő szigetek, 
amelyekkel összesen a mostani 19-ről 33-ra nő a gyűjtősziget száma. Ezt a bővítést a Mecsek-
Dráva rendszeren belül tudják megvalósítani.  
Nem dicsekedvén, de annak idején a nyári kétszeri szállítást nem a mennyiség miatt vezették 
be, hanem mert akkor úgy tűnt, hogy a nyári meleg miatt szükséges. Ráadásul a mennyiség 
tapasztalhatóan a szelektív gyűjtésnek is köszönhetően, csökkent. Azt gondolja, hogy ez nagy 
problémát nem okoz, de a szolgáltató által felajánlott lehetőségeket használják ki.  
A nyesedékkel kapcsolatosan elmondja, hogy pénzbe fog kerülni. A gyakorlatban úgy történt 
a nyesedékszállítás, hogy a szolgáltató járművére történő felrakásához a Városgondnokság 
biztosította a kézi erőt. A képviselő-testület véleményét kérdezi arról, hogy szervezzenek-e 
zöldhulladék gyűjtést. 
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Kárpáti László alpolgármester: 
Kéri, a jegyző asszonyt, hogy erősítse meg a tűzgyújtási tilalommal kapcsolatban. Tudomása 
szerint külterületen van országos tűzgyújtási tilalom, belterületen az ide vonatkozó helyi 
rendelet szabályozza a tűzgyújtást.  
Egy héttel ezelőtt érdeklődött a tűzoltóságon ezzel kapcsolatban, ahol azt a választ kapta, 
hogy a belterületen a helyi rendelet szabályozza, azaz szabad hétköznapokon 13 órától 18 
óráig, ünnepnapokon és vasárnap viszont tilos tüzet gyújtani.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az önkormányzat helyi rendelete valóban azt írja, hogy most lehet, az alpolgármester úr által 
elmondott időszakban tüzet gyújtani, viszont ezt bármikor felülírhatja az országos tűzgyújtási 
tilalom. Ezért folyamatosan figyelni kell az ezzel kapcsolatos híradásokat. Ha a tűzoltóság azt 
mondja, hogy külterületen nem lehet tüzet gyújtani, akkor valószínűleg ez a friss információ.  
 
Ormai István polgármester:  
Meg tudják mondani, hogy mibe kerül a nyesedék összegyűjtés? 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A szolgáltatótól vár egy gesztust. Lemond egy sátoros ünnepről, ha a szolgáltató felajánlja, 
hogy egy alkalommal, ugyanezzel a konstrukcióval besegít ennek a megoldásában.  
 
Horváth Balázs ügyvezető: 
Ha jól emlékszik 3-4 napig szokott tartani a nyesedékszállítás. Kezdetben kettő nap, majd 
idővel hosszabb lett. Tavasszal egy szerződéskötési promóciós ajándék címén bevállalják az 
elszállítást.  
 
Ormai István polgármester:  
Megköszöni a felajánlást.  
Elmondja, hogy szokásos módon értesítik a lakosságot felhívva a figyelmet arra, hogy ez egy 
egyszeri alkalom, tehát aki addigra nem rakja ki a nyesedéket, a zöldhulladékot, később már 
nem viszik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati 
rendelet-tervezetet az előterjesztő által tett módosítással együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet – 8 
igen – szavazattal elfogadja (Sasvári Tamás képviselő nem szavazott).  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési szilárd hulladék 
kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. 
(III. 30.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
4.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 

megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Hozzászólások: 
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A bizottság örömmel támogatta az előterjesztést, pont azért, hogy a piac alapú 
lakáshasznosítás megvalósulhasson a nagyobb alapterületű lakásingatlanok esetében is. 
Reméli, hogy ez a módosítás életszerűbbé teszi az ajánlatukat, és nem állnak üresen az 
egyébként üresen is költségekbe kerülő piaci alapú bérlakások.  
 
Megérkezik Simonovics Józsefné képviselő, a képviselő-testület létszáma: 10 fő 

 
Kárpáti László alpolgármester: 
Rácz Ferenc képviselő a tavalyi költségvetés elfogadásánál a bevételfokozással kapcsolatban 
szólt hozzá. Jó példának tartja, hogy megpróbálják az értékes, nagy területű ingatlanokat 
reális áron kiadni.  
Ezzel kapcsolatban a pénzügyi bizottság tegnapi ülésén elhangzott egy javaslat, hogy nézzék 
meg, mit tudnak tenni azokkal az üzlethelységekkel, irodákkal, amelyeket nem sikerült 
hasznosítani sem eladással, sem bérbeadással. Vizsgálják meg, hogy milyen lehetőségeik 
vannak arra, hogy üres állapotukban azok se amortizálódjanak, hanem próbálják meg 
hasznosítani őket. Nyilván a mai piaci környezet sok mindent meghatároz, és az is 
nyilvánvaló, hogy nem egyformák ezeknek az üzlethelyiségeknek és létesítményeknek a 
pozíciói. Erre kellene valami javaslatot kidolgozni, hogy azok is hasznosuljanak.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában álló lakások 
lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításának 
tervezetét.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú –10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában álló 
lakások lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló 11/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
5.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) önkormányzati 
rendelet módosításáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Különösen a külterületeken hézagos a rákötés. Úgy gondolja, hogy ez egy hatalmas lehetőség 
a lakosság részére, hiszen két megtakarítást is magába foglal.  
Az egyik a szakfelügyeleti díj. Itt azok, akik már rendelkeznek a telekhatáron belüli 
csőcsonkkal, gyakorlatilag nem fizetnek semmit a saját belső rákötési költségeiket kívül. 
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Azok pedig, akik annak idején nem vettek részt a megvalósításban, fél áron tudják elérni a 
rákötési lehetőset.  
A másik, hogy aki nem él ezzel, az egy mellbevágó összeggel fog jövőre találkozni, hiszen az 
idei fogyasztása alapján – a nagyatádi talajterhelési szorzót is figyelembe véve – minden m3 
után 1.800 Ft talajterhelési díjat fog fizetni.  
Véleménye szerint létkérdés, hogy akik eddig nem kötöttek rá, minél előbb kössenek rá, 
éljenek a lehetőséggel.  
 
Ormai István polgármester:  
Elmondta a pozitív ösztönzést, Dr. Novák János képviselő úr pedig a negatív fenyegetést.  
Pontosít, nem 1.800 Ft/m3, hanem 1.200 Ft/m3 a talajterhelési díj.   
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Tavaly is volt egy akció a DRV és az önkormányzat szervezésében közösen.  
Mennyien vették igénybe tavaly ezt a szolgáltatást? Úgy gondolja, hogy aki anyagilag 
megtehette, az élt a lehetőséggel és rákötött a rendszerre.  
Kérdése, hogy a 46.500 Ft-os bekötési díjra részletfizetési kedvezményt tud-e biztosítani az 
önkormányzat? 
 
Ormai István polgármester:  
A mostani csatlakozási díj után is van részletfizetési lehetőség. Van egy rendszere ennek a 
dolognak, de ott szociális szempontokat is figyelembe vesznek.  
Ez a mostani csökkentés mindenkire vonatkozik. Jegyző asszonyt kérdezi, hogy jól mondja-e.   
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen. Úgy emlékszik, hogy a tavalyi évben is, amikor ez a kedvezmény élt, volt mód 
részletfizetési lehetőségre. Négyhavi részletre emlékszik.  
 
Ormai István polgármester:  
Ne találgassanak. Kéri, hogy maradjanak annyiban, hogy van ilyen lehetőség. Az ő felfogásuk 
szerint az általuk csökkentett díjra is érvényes. Utánanéz, és ha nem így van, akkor hoz egy 
módosítást, hogy érvényes legyen.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Rácz Ferenc képviselő kérdésére részben tud válaszolni.  
A bizottsági ülésen beszéltek erről. Jelenleg 280-300 háztartás nincs rákötve. Az akció folytán 
40-50 háztartásban életek a lehetőséggel.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Van-e arra lehetőség, hogy személy szerint kiértesítsék azokat a lakosokat, akiknél a rákötés 
ez idáig nem teljesült? Az elhangzott feltételek leírásával szólítanák fel, ösztönöznék őket 
ennek a lehetőségnek a kihasználására.  
 
Ormai István polgármester:  
A DRV által biztosított kedvezményről és a várható talajterhelési díj növekedésről már 
küldtek értesítést, ebben jelezték azt is, hogy az önkormányzat is tervezi ezt.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Megköszöni, hogy a polgármester úr kiegészítette az elmondottakat. Azok, akik nagyon nehéz 
anyagi helyzetben vannak, a részletfizetéses konstrukcióval meg tudják valósítani a rákötést. 
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Polgármester úrnak mondja, hogy nem fenyegetni akart, csak ijesztgetni. Másfeles a 
talajterhelési mutatójuk, tehát 1.800 Ft. Ha 100 m3-t vesznek alapul, mely mennyiséget egy 2 
fős háztartás általában elhasznál, az 180.000 Ft.    
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, 
illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításának tervezetét.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú –10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közüzemi vízműből szolgáltatott 
ivóvízért, illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. 
(III.1.) rendelet módosításáról szóló 12/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
6.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 

jegyében” tárgyú, pályázat feladatai elvégzésére irányuló közbeszerzési eljárás  
lezárásához kapcsolódó módosításról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés:  
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Hozzászólások: 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Véleménye szerint ebből az összegből nem fogják tudni megcsinálni. Úgy néz ki, hogy az 
önkormányzatnak bele kell nyúlni a zsebébe.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja „A nagyatádi városközpont többcélú 
fejlesztése a közösségerősítés jegyében” tárgyú, pályázat feladatai elvégzésére irányuló 
közbeszerzési eljárás  lezárásához kapcsolódó módosításról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
66/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 51/2012. (III.13.) számú 
határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete „A nagyatádi városközpont 
többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” tárgyú, DDOP-4.1.1/A-2f-2010-0007 
azonosító számú pályázat megvalósítása érdekében építési, felújítási, bővítési, 
infrastruktúra fejlesztési feladatok elvégzésére lefolytatott közbeszerzési eljárást 
eredménytelennek nyilvánítja az alábbi indokok alapján. 
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A közbeszerzési eljárás részvételi határidejének lejártáig (2012. február 17-én 10 óráig) 
az első rész vonatkozásában nyolc, a második rész vonatkozásában hat részajánlat 
érkezett. A közbeszerzési eljárás eredményhirdetését követően az első rész 
vonatkozásában 2012. március 21-én előzetes vitarendezési kérelem került benyújtásra 
ajánlatkérő számára. A jogszabályi előírásoknak megfelelően az ajánlat érvényességére 
vagy érvénytelenségére vonatkozó érdemi döntés érdekében az ajánlatkérő hiánypótlást 
rendelt el az előzetes vitarendezést kezdeményezett ajánlattevővel szemben, amelyben 
ajánlatkérő kérte az ajánlatban benyújtott termék műszaki paramétereinek 
meghatározását, továbbá kérte ajánlattevőt, hogy igazolja a megajánlott termék 
egyenértékűségét. Ajánlattevő a számára előírt hiánypótlást az előírtaknak megfelelően, 
határidőben teljesítette, a kért iratokat benyújtotta, amelyekkel igazolta a megajánlott 
termék egyenértékűségét, továbbá a benyújtott ajánlat műszaki megfelelőségét. 
 
A vitarendezési kérelem elbírálását követően megállapítást nyert, hogy az ajánlatok egy 
része érvénytelen, az érvényes ajánlatok vonatkozásában az összességében legelőnyösebb 
ajánlatot tevő sem tett - az ajánlatkérő rendelkezésére álló anyagi fedezet mértékére 
tekintettel - megfelelő ajánlatot. Az eljárás a Kbt. 92. § c) pontja alapján 
eredménytelennek nyilvánítandó, ha egyik ajánlattevő sem vagy az összességében 
legelőnyösebb ajánlatot tevő sem tett - az ajánlatkérő rendelkezésére álló anyagi fedezet 
mértékére tekintettel - megfelelő ajánlatot. 
 
2.) A Képviselő-testület jóváhagyja „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a 
közösségerősítés jegyében” című, DDOP-4.1.1/A-2f-2010-0007 azonosító számú pályázat 
megvalósítása érdekében építési, felújítási, bővítési, infrastruktúra fejlesztési feladatok 
elvégzése tárgyú közbeszerzési eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás 
fajtáját, egyben felhatalmazza a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. április 2. 
 
7.) Beszámoló az önkormányzati vagyon 2011. évi hasznosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati vagyon 2011. évi 
hasznosításáról szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
67/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat vagyonának 
2011. évi hasznosításáról szóló beszámolóját elfogadja. 
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Határidő: 2012. március 29. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a 2011. évi pénzügyi-gazdasági ellenőrzések tapasztalatairól 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2011. évi pénzügyi-gazdasági ellenőrzések 
tapasztalatairól szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
68/2012. (III. 29.) számú határozat: 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. évi pénzügyi - 
gazdasági ellenőrzési beszámolót elfogadja. 
 
9.) Beszámoló a 2011. évben lefolytatott közbeszerzésekről és a Közbeszerzési 

Bírálóbizottság tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Pacári Judit jogtanácsos, a Bírálóbizottság elnöke 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2011. évben lefolytatott közbeszerzésekről 
és a Közbeszerzési Bírálóbizottság tevékenységéről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
69/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 2011. évben 
lefolytatott közbeszerzésekről és a Közbeszerzési Bírálóbizottság tevékenységéről szóló 
beszámolót. 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi Közbeszerzési Tervének 

elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
Közbeszerzési Tervének elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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70/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 
Önkormányzata 2012. évi Közbeszerzési Tervét elfogadja.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
11.) Előterjesztés a Közbeszerzési Szabályzat módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Közbeszerzési Szabályzat módosításáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
71/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 

 Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
és Intézményei Közbeszerzési Szabályzatának módosítását egységes szerkezetbe foglalva 
jóváhagyja. 
 
Határidő: 2012. március 31.  
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Ormai István polgármester 15
30 

órakor szünetet rendel el.  

Az ülés 16
00

 órakor folytatódik.  

 
12.) Javaslat a Gyógyfürdő, a Városi Strand és a Tanuszoda gazdasági társasági 

formában történő működtetésére 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Kitűnik az előterjesztésből, hogy a költségcsökkentési eszközök mindössze a 
létszámleépítésből eredően alakulnának, viszonyt bevétel növekedési tényező semmilyen 
formában nem jelentkezett. Történt erre vonatkozóan keresés, vagy nincs is lehetőség jelen 
pillanatban növelni az intézmény bevételét? 
 
Ormai István polgármester:  
Megkéri Horváthné Simon Anikó gazdasági vezetőt, fáradjon az asztalhoz.  
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Horváthné Simon Anikó gazdasági vezető:  
A pénzügyi tervnél egy nonprofit Kft-nél – amit célul tűzött ki – az a lényeg, hogy egy null 
fedezeti összeggel rendelkező gazdasági társaságnak az alapelveire lát-e lehetőséget. Úgy 
gondolja, hogy ebben az esetben a bevételeknél célszerű óvatosan, reálisan tervezni. A 
létszámleépítésnél célul tűzte ki, hogy kisebb létszámú, kisebb gazdálkodó egységekből álló 
intézménynél egyszintű vezetői rendszer valósuljon meg. A három főre még nem született 
határozati javaslat, de mivel el lett napolva, ő számolt vele.  
Természetesen lehet vizsgálni, hogy a bevételeket hogyan lehetne növelni, de ő megpróbált 
óvatosan tervezni.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ezt az anyagot kedden 12.47 órakor kapta meg. Ebből következően nagyon nem volt ideje 
áttanulmányozni az előterjesztést. Tekintettel a határozati javaslat 2. pontjára, további munkát 
is kíván ez ügyben.  
Azt gondolja, hogy ahhoz hogy egy ilyen horderejű ügyben dönteni lehessen, a képviselő-
testületnek is több mint négy nap felkészülés szükséges. Ahhoz, hogy el tudja dönteni, hogy 
kivitelezhető vagy nem, árt vagy nem árt az önkormányzatnak azzal, ha létrehoz egy ilyen 
gazdasági társaságot.  
Ha a következő képviselő-testületi ülésen ez ügyben dönteni kell, akkor a pénteki kiküldés az 
érdemi elbíráláshoz kevés lesz. Ha viszont visszaszámol, egy érdemi anyagot nagyon nehéz 
lesz elkészíteni a következő testületi ülésre. 10 nappal korábban meg kellene kapniuk az 
előterjesztést, viszont akkor alig maradna idő az elkészítésére.  
A téma maga elég sok kérdést vet fel. Szerencsésebb lenne, ha abban a helyzetben lennének, 
hogy nem megbízott vezetője van az intézménynek, hanem egy olyan igazgatója, akiről 
tudják, hogy ő fogja továbbvinni az intézmény. Ezzel nem a jelenlegi vezetőt szeretné 
bármilyen módon is minősíteni. Nem gondolja, hogy az elvégzett munkáját minősítené ezzel a 
kijelentésével, hiszen úgy gondolja, a legjobb tudása szerint igyekezett megtenni. Igazából 
csak a helyzetet szerette volna érzékeltetni.  
Ahhoz, hogy egy gazdasági társaság előremutató információt lehessen szerezni, ahhoz 
minimum 5 éves tervet kellene készíteni. Jelen esetben egy olyan speciális intézményről van 
szó, ahol ezt elég nehéz megtenni. Azt gondolja, hogy egy olyan üzleti tervre lenne szükség, 
mint amilyet a bankok kérnek a hitelekhez.  Az egy 5 évre előremutató üzleti terv, melynek 
része a marketing terv, a működési terv, az üzleti terv, a pénzügyi terv, a cash flow elemzés, 
fedezeti pont elemzés, stb.  
Ha már ilyen helyzet alakult ki, hogy gazdasági társaság létrehozásán gondolkodnak, és 
elvégzésre kerülne egy ilyen funkció elemzés, amely megmutatja, hogy az intézmény mostani 
feladataiból, feladataihoz képest, mivel, hogyan lehetne előrelépni.  
Felmerül a kérdés, hogy mi lesz az átalakulás után – tekintettel arra, hogy jól értette abból 
amit elolvasott, nem jogutódként jön létre az új gazdasági társaság – a most megkötött 
szerződések sorsa. Nem fogja-e akadályozni a gazdasági társaság tevékenységét vagy 
elindulását. Nem tudja van-e különbség a szerződések újrakötésénél egy gazdasági társaság 
vagy egy intézmény tekintetében. Jó lenne tudni, hogy pl. a gyógyfürdőnél a szállodák 
forgalma hogyan befolyásolja a gyógyfürdő forgalmát, bevételeit vagy működését. Ismerik-e 
egyáltalán a szállodai trendet. Lehet-e tudni, hogy pl. a nagyatádiak miért Barcsra vagy 
Csokonyavisontára járnak fürdőbe, és nem Nagyatádra? A strand esetében jó lenne tudni, 
hogy a horvát turizmus milyen befolyással van a strand működésére, és mi várható a horvát 
turizmus viszonylatában az elkövetkezendő években. Az iskolák állami kezelésbe adásával 
hogyan változik meg az uszoda működtetése, mely véleménye szerint a legnagyobb kockázati 
elem ebben az egész gazdasági társaságban.  Többször beszéltek már alternatív energia-
felhasználásról. Jó lenne tudni, hogy a termálvízre épülő alternatív energiák hogyan lennének 



 22 

hasznosíthatók az NFS fennmaradó részénél. Itt elsősorban nem csak a napelemekre és 
napkollektorokra és a termálvízre gondol, hanem a külső égésű motorok felhasználásával 
villamos energia előállítására. Ezeket a következő testületi ülésre nyilván nem lehet idehozni, 
na de a kérdések nagy részét át kellene gondolni.  
 
Melles Zoltán képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 9 fő  

 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Nehezen szólal meg, tekintettel arra, hogy a fürdők és sportlétesítmények dolgozója, másrészt 
pedig a vezetői állásra ő is pályázott.  
Nem közgazdász, ezért nem is várhatja el senki tőle, de a gyakorlatban olyan tapasztalat 
illetve ismertség, ismeretanyag, ami talán kicsit segíthet a gondolkodásba.  
Amikor megkapta a gazdasági vezető és a jegyző azt a feladatot, hogy nézze meg, hogy a 
költségvetési szerv és gazdasági társaság között hogyan lehetne a távlatokban gondolkodni, 
akkor az anyag kézhezvételekor látta azt a táblázat szerinti összehasonlítást, amiben látható 
volt, hogy mi lehet az eltérése, illetve mi lehet a jobb.  
A cél az lenne, hogy a jelenlegi kialakult helyzetben a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítményekből a fürdők további vitelével, hogy lehetne valóban gazdaságosan, 
önállóan jól működtetve tovább vinni.  
Örül annak, hogy nem most kell dönteni a tekintetben, hogy gazdasági társaság igen vagy 
nem. Ami plusz feladatként megjelenik a 2. pontban, az mindenféleképpen továbbgondolásra 
ad lehetőséget. A módosító 4-es pont viszont addig maradjon meg a helyzet, amíg nem 
születik döntés, maximálisan jónak tartja. Viszont arra sarkallja a képviselő-testületet, hogy a 
májusi testületi ülésen valóban jó lenne döntést hozni, azért, hogy a bizonytalansági dolgok 
megszűnjenek. A gazdasági társaságban történő működtetésben úgy gondolja, vannak rejtett 
lehetőségek. Az más kérdés, hogy nem biztos, hogy egyforma kitörési pontokat látnak a 
képviselő-testület tagjai. Tény és való, hogy sok olyan dolog van, amiről az intézmény nem 
tehet. Egyetért abban Sasvári Tamás képviselő társával, hogy azokban a dolgokban, ami tőlük 
függő, konkretizálni kell a következő ülésre. 
Javasolja a képviselő-testületnek, hogy a határozati javaslatnak ezt a jelenlegi négy pontját 
fogadja el. 
 
Melles Zoltán képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 10 fő  

 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Teljes mértékben egyetért az előtte szóló képviselő társaival. Elkezdtek egy vizsgálódást, 
hogy mi lenne a hasznosabb, eredményesebb, gazdaságosabb, olcsóbb működési forma a 
szolgáltatások legalább szinten tartása vagy javítása mellett.  
Ezt végig kell csinálni és el kell dönteni pro vagy kontra, de van a határozati javaslat kettő 
pontjában két nagyon fontos bekezdés, az a.) és f.). Az egyik az intézményi fejlesztések, 
beruházások kérdése illetve lehetséges forrásai, az f.) pedig a minden felmerült körülményt 
részletesen bemutató üzleti terv. Megítélése szerint ezt el lehet végezni a következő májusi 
testületi ülésig, ráadásul lesz a testületnek nyolc napja, hogy át is tanulmányozza annak 
érdekében, hogy tudjanak irányban dönteni. El tudnak a bizonytalansági pontról mozdulni. Ez 
a döntés utána már világosan megmutatja, hogy vagy gazdasági társaság, vagy pedig ki kell 
írni egy új pályázatot és marad költségvetési szervként, melynek gazdasági ügyeit a kincstár 
fogja végezni. Ezt el kell dönteni, nem lehet a végtelenségig húzni. Azt javasolja, hogy így, 
ahogy az előterjesztés van, fogadják el.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Szerette volna felhívni a figyelmet az előző hozzászólásában, hogy gazdasági társaság 
létrehozása nem egyszerű, és meglehetősen felelősségteljes feladat. Nehogy abba a hibába 
essenek, hogy megfelelő információ nélkül rábólintanak valamire, amiről aztán kiderül 
később, hogy nem működik úgy, ahogy szeretnék.  
Példaként említi a RITIN Kht-t, amiről azt hitték, hogy gazdasági társaság formájában jól fog 
működni, de nem így történt. Folyamatosan forráshiánnyal küszködött, nem fizette a 
megfelelő adókat és járulékokat, nem tudott pályázni stb, majd meg kellett szüntetni, mert 
nem tehettek mást.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Rendkívül óvatosnak kell lenniük, pont azért amit Sasvári Tamás képviselő mondott. Sokkal 
könnyebb kilépni egy önkormányzati intézmény működéséből vagy azt fékezni vagy 
szűkíteni, mint egy gazdasági társaságból kiugrani, ha pénzügyi problémák merülnek fel.  
Nagyon alaposan végig kell ezt a dolgot gondolni, nem csak közgazdasági szempontból, 
hanem műszakilag is.  Közgazdászokat már hallottak, van szerencsére műszaki szakember 
Sasvári Tamás képviselő személyében, de más műszaki szakembert itt még meg nem tudott 
kérdezni a képviselő-testület, még a fürdők vezetése részéről sem.  
 
Horváthné Simon Anikó gazdasági vezető: 
Ez nem csak akkor fog felvetődni, amikor úgymond a fürdők sorsa eldől. Ez már most is 
felvetődik április 1-jétől. Jegyzőnővel folyamatosan konzultálnak, és folyamatosan megoldják 
a sorsát a meglévő szerződéseiknek. Ugyanúgy meg kell változtatni a szerződéseiket azáltal, 
hogy a sport átmegy. Nagyon nehéz az energia szerződéseiket megváltoztatni, mivel a 
szabadpiacon van. Eddig mindenre találtak a jegyző asszonnyal megoldást. Úgy gondolja, 
hogy nincs különbség a gazdasági társaságnál, vagy éppen itt, amikor a sportot átadják egy 
másik egységbe. A gyógyfürdő bevételénél felmerült a szállodákkal kapcsolatos egy kérdés. 
Van, hogy jelentős, de ő inkább úgy jellemzi, hogy kiszámíthatatlan.  Fel kell készülniük 
kapacitásba, de nincsenek előrejelzéseik, hogy pl. a Solar szállóba milyen csoportok érkeznek. 
A köztük lévő együttműködési szerződés szerint ők próbálják a Solar szállót kiszolgálni. A 
köztük lévő kapcsolatuk annyiban fog változni, hogy bevezetésre kerül a Szép kártya, 
melynek különböző típusai vannak. Úgy gondolja, hogy a szállodák a szálláshelyet ki fogják 
használni, így nekik csak a pihenőkártya része fog jutni. Ez lehet, hogy csökkenteni fogja a 
szállodákból hozzájuk érkező vendégeket.  
Miért mennek a vendégek Barcsra? Véleménye szerint azért, mert Barcs egy jelentős 
fejlesztésen ment keresztül. Külön a vendég turisztikai csoportok el tudnak különülni. Van 
egy Wellness szigetük. Sajnos Nagyatádon a fejlesztések az utóbbi időben elmaradtak. Mint 
ahogy az anyagban is írta, a gazdasági társaságoknak is van lehetősége a Széchenyi terv 
pályázatba történő bekapcsolódáshoz. Jelenleg fut egy vállalkozásfejlesztési program 60 %-os 
támogatással, maximum 50 millió Ft-os részt lehet megszerezni belőle. Természetesen vannak 
energia pályázatok is. Hosszú távon előreláthatólag 2013-as energiapályázatokat nem tudják 
most már kalkulálni, mivel tudják, hogy a kohéziós alapok esetleg a jövőben változásra 
kerülnek. Ez ugye tőlük független körülmény.  
Az uszoda bevételével kapcsolatosan elmondja, hogy az iskolák eddig is fizettek bérleti díjat. 
A költségeik nem változnak, ha gazdasági társaság keretében működnének, mivel a primér 
költségeiket – amik a legjelentősebbek – azt eddig is a fővállalkozó TANÚSZ Kft. viselte, 
mely a háromoldalú elszámolás része.  
Termálvíz pályázattal még nem foglalkoztak. 
Elmondja, hogy a hosszú távú pénzügyi tervet nagyon szívesen megcsinálja, de nagyon sok 
kérdés van ezzel kapcsolatban, mert nagyon sok törvény fog változni július 1-jétől. Ilyen pl. a 
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cégtörvény, a gazdasági törvény átalakulás alatt van, a munka törvénykönyve átalakulás alatt 
van. Ebben a jelenlegi helyzetben nagyon nehéz öt évre tervezni. Alapvető probléma például a 
hosszú távú energia tervezésénél, hogy – mivel a dologi költségeik nagy része az 
energiaköltség – milyen energiaárakkal számoljanak.  
Az ötéves tervezést jelen kiszámíthatatlan körülmények között, nem tartja reálisnak.  
Nekik a középtávú tervezés 1 évet jelentett, a rövidtávú pedig a havit. A havira azért volt 
szükség, hogy kiderüljön a pénzügyi finanszírozás, melyből következtetést lehet levonni arra 
vonatkozóan, hogy milyen alaptőkéjű társaságot hozzanak létre, mivel a bevételeik 
szezonálisak és ingadozóak. Ezért követték ezt a módszert, természetesen a cash flow-t 
megcsinálva. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem arra gondolt, hogy most, de köszöni az elmondottakat.  
Arra gondolt, hogy jó lenne majd látni az előkészítő anyagban, amikor dönteni fognak. A 
tervezés hosszát illetően elfogadja, hogy nagyon nehéz megcsinálni az üzleti tervet, de akkor 
az ő véleményét is fogadják el, hogy egy egyéves üzleti terv alapján egy gazdasági társaságot 
létrehozni felelőtlenség. Azt gondolja, hogy minimum három év távlatában kell tudni 
tervezni, mert egyébként nem láthatóan a várható folyamatok, még akkor is, ha nehéz és 
esetleg tévedésekkel jár. Tudniuk kell, hogy mi az elképzelése annak, aki ezt a gazdasági 
társaságot létrehozza az elkövetkezendő évekre.  
 
Ormai István polgármester:  
Nagyon hasznos volt a napirend tárgyalása. Megköszöni a jegyző asszonynak és a gazdasági 
vezetőnek, hogy elkészítették ezt az anyagot. Ez, és az előző percek arra voltak jók, hogy 
ráirányítsák a figyelmet arra, hogy milyen szempontokat kell még áttekinteni, végiggondolni 
annak érdekében, hogy megalapozottan el lehessen dönteni, hogy mit tegyenek. Az arra 
vonatkozó javaslat, hogy milyen irányban történjen a további előkészítése ennek a döntésnek, 
teljesen rendben van. Úgy fogja fel amit Sasvári Tamás képviselő elmondott, hogy azok közül 
– nem részletezve – amit reális be lehet illeszteni egy előkészítő folyamatban, azt is meg kell 
tenni, mert ott volt több olyan megközelítés, amit mindenképpen érvényesíteni kell most a 
döntés előkészítés során. A végiggondolandó feladatok még annál is bonyolultabban, mint 
amiről Sasvári Tamás képviselő beszélt, illetve ami le van írva. Egyre inkább világosabbá 
válik, hogy mi a helyzet.  
Véleménye szerint van realitása annak, hogy a fürdőiket gazdasági társaság szervezeti 
formában működtessék. Látja ennek realitását, de nagyon tudatosan végig kell gondolni a 
feltételrendszert, a megteendő lépéseket, és valóban előre kell nézni, hogy a gazdálkodás 
során mi várható, mik jelenhetnek meg. Ez az előterjesztés és az ebben lévő információk arra 
elegendőek, hogy az ilyen jellegű határozatot hozzanak, mint amit le van írva. Magyarul, 
mindezek figyelembevételével folytassák az előkészítő munkát.  
Úgy gondolja, hogy nem lesz elegendő az idő, nem jó a határidő. Nem lehet előkészíteni, be 
kell, hogy lássák, nem lehet kibontani ezt a dolgot. Beszéljék meg. Ha úgy gondolja a 
képviselő-testület, részletezi is. Az a véleménye alakult most ki, hogy erre a határidőre azt, 
amit most az előterjesztés és az elhangzottak kapcsán lát, azaz hogy milyen munkát kell 
elvégezni, leírni, és amit még a kollégáinak mondani fog, ahhoz nem elég ez a három hét. 
Sokkal jobban járnak, ha most elhatározzák magukat, mint ha egy bizonytalan helyzetben 
ülnek itt ismét egy hónap múlva, és nem tudják meghozni az elhatározást, mert kiderül, hogy 
valami csak a 2/3-áig van kimunkálva és kellene oda még valamilyen információ.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Célszerűnek látná – tekintettel az ügy fontosságára – hogy több lépcsőben tárgyalják. Ha már 
ezt a határidőt eltolják, akkor iktassanak közbe akár összevont bizottsági ülést vagy informális 
testületi ülést az érintettek részvételével, és tekintsék át, hogy hol tartanak. Nehogy a 
következő testületi ülésen legyen egy anyag, melyről fogalmuk sem lesz, hogy hogyan 
döntsenek.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri a képviselő-testület tagjait, mondják el véleményeiket. Ha megint félig készítenek elő 
valamit, akkor nem jutnak előrébb.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Ezek a dilemmák az előkészítés során már fel kellett, hogy vetődjenek többször is. Akkor 
miért lett ez a határozati javaslat előterjesztve? Nem hiszi, hogy azok, akik ezt az anyagot 
készítették és jobban értenek hozzá, mint a képviselő-testület, hetekig dolgoztak rajta, és nem 
ásták bele magukat annyira, hogy a határozati javaslatban megállapított határidőre ne 
tudnának egy döntésre képes anyagot előterjeszteni. Ezt nem hiszi el. Most megint húzzák, 
mint a rétestésztát. Véleménye szerint, ők már annyira beleásták magukat, hogy elegendő az 
idő arra, hogy el tudják ezt a kérdést dönteni.  
Jósolni természetesen nem tudnak, ezért mondta többek között, hogy lehetséges, hogy ez a 
határozati javaslat szerinti anyaghoz még egyszer meg kell hallgatni műszaki szakembert. 
Olyan műszaki szakembereket, akik jártasak ezen a területen, maga az intézmény műszaki 
vezetői. Nem hiszi, hogy több bizottsági ülés közbeiktatásával előrébb jutnának, mert a 
bizottságok azokból az információkból élnek, amelyeket feléjük tesznek. Tekintettel arra, 
hogy a bizottságokban sincs speciális szakember e tekintetben.  
Ha ennyi idő kell hozzá, akkor miért lett április 25. határidőkét beírva, amikor kaptak egy 
komplett anyagot, amikor most jönnek rá arra, hogy esetleg még hónapokra van szükség. 
Véleménye szerint maradjanak ennél a határidőnél, legfeljebb nem fognak tudni dönteni a 
következő ülésen sem.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez egy érdekes szituáció. Kéri a képviselő-testületet, beszéljék meg.  
Van egy elhatározás, amiben egyetértettek. Nem akart belemenni ebbe, de akkor tárják fel az 
egészet újra, mert most nagy felelősségük van ebben. Ugyanis amit elmondott Dr. Novák 
János képviselő, az azt jelenti, hogy teljesen mindegy, hogy egyébként elhangzik itt és le is 
van írva, hogy …  
Tehát nem lehetett kimunkálni ezt az anyagot és nincs is kimunkálva. A határozati javaslatban 
le van írva, hogy még milyen területen kellene tovább folytatni ezt a munkát. Ami elhangzott 
a vita folytán, az legalább három olyan szempont, amivel ezt ki kell egészíteni és rögzíteni 
kell. Most egy döntéshozó ezeknek az ismeretében csak azért is azt mondja, hogy ne adjanak 
rá több időt, hanem csinálják meg. Ez szűk látókörűségre vall. Ez a véleménye.  
Most megint egy olyan helyzetben vannak – érzi ő, ki is mondja – azt gondolja a testület, 
hogy húzni akarják az időt. Kéri, hogy beszéljenek őszintén.  
Azt mondja, hogy megalapozott döntést kell hozni. Azért jó ez, hogy most kiderült, mert így 
látszik az, hogy a testület számára nem az a fontos – FIDESZ frakcióról beszél – hogy ez 
kimunkált és megalapozott legyen, hogy minél előbb hozzák meg a döntést, és alapítsanak 
egy gazdasági társaságot. Ő ebben nem lesz partner.  
Mond egy példát: Mit csinálnak az ingatlanokkal? Tudják, hogy az ingatlanoknak a státusza 
milyen? Nem tudják. Be kell mutatni, egyenként elemezni kell, visznek-e be apportot vagy 
nem. Legalább három alternatívát fel kell állítani, hogy mit csináljanak. Van-e jelzálog az 
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ingatlanon vagy nincs? Ha van, le lehet-e róla venni? Ez csak egy példa, de akkor, amit 
felvetett Sasvári Tamás képviselő például, a szerződések, a gyógyfürdő esetében 
egészségbiztosítással van szerződésük. Erre választ kell, adjanak egy előterjesztésbe, hogy mit 
mond az egészségbiztosítási pénztár, mennyi idő alatt tudja átszedálni a szerződést egy 
gazdasági társaság javára, hogy a gyógyfürdő szolgáltatások bevétele zökkenőmentesen 
érkezzen. Van az intézménynek kötelezettség állománya és van követelés állománya. A 
kötelezettségekkel és követeléssel érintett partnereik esetében végig kell gondolniuk azt, hogy 
milyen megoldást válasszanak.  
Ezt a néhány példát azért mondta el, hogy eloszlassa azt a félelmét a testület egy részének, 
hogy az önkormányzat húzni akarja az időt. Nem, jó döntést akarnak hozni.  
Most, hogy így beszél, meggyőződéssé vált, hogy nem szabad ezt a határidőt tartani. Rá kell 
tenni egy hónapot legalább, és akkor még mindig – amikről beszélt – tudnak rá választ adni, 
bekezdésenként le tudják írni, hogy melyik üggyel kapcsolatosan mi az álláspont.  
Az gondolja, hogy bölcsnek kell lenni ebben a dologban, és nem kirántott karddal 
előrerohanni, miközben azért valahol már mindenki látja, hogy ez nem olyan szimpla ügy, 
mint ahogy gondolták az elején. Be kell, hogy lássa, ő maga is egyszerűbbnek tartotta ezt. 
Azt biztosan mindenki látja, hogy abban a struktúra átalakításban, amiről döntöttek, az 
egyszerűbb ügyektől tartanak a bonyolultabbak felé. Ennek ez a rendje, de nem előzheti meg 
egyik dolog a másikat. Ilyen értelemben mérlegeljék ezt a helyzete.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Úgy gondolja, hogy az eddigi döntéseik alapján bátrak kijelentheti, hogy megfontolt és jó 
döntéseket szoktak hozni, és csak ahhoz adják a nevüket és az igen gombot, ami kimunkált és 
életképes gondolatokat tartalmaz.  
Jelen helyzetben az a véleménye, hogy mindképpen olyan konkrét megoldást kell hozni, ami 
jövőre tekintve is életképes lesz, tehát ő is azt mondja, hogy elhamarkodottan nem szabad 
dönteniük, de az ügy sürgőssége azonban megosztja a véleményeket a fejekben. Ugyanis el 
kell indulni a strandfürdőnek mindenképpen. Természetesen ez párhuzamosan is indulhat az 
átalakítással együtt, de mégis azt gondolja, hogy egy nagyobb mértékű kialakított stratégiát 
kell kidolgozni ahhoz, hogy a jövőben milyen módon működjön tovább.  
A polgármester úr is elmondta, hogy ez egy bonyolult feladat, hiszen szerződéseket kell 
módosítani, átalakításokat, munkaszerződéseket felmondani, megkötni. Tehát ez nem megy 
egyik napról a másikra. Ennek több hónapos előkészítése lesz még akkor is, ha úgy döntenek 
most, hogy kft-vé alakítsák, mert ennek ennyi az átfutási ideje.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Felhívja a figyelmet arra, hogy ez a történet november óta tart. Véleménye szerint ez nem 
kapkodás. Ez alatt egy építési vállalkozó felépít egy házat, sőt a családot be is költözteti.  
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő úr teljesen tájékozatlan. Ezt a döntést ezelőtt egy hónappal hozta a képviselő-
testület, feladatot akkor adtak. Nem úgy történt, mint ahogy a képviselő úr mondja.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Valóban megosztja a gondolkodást. Óriási a felelősség, hiszen ahogy polgármester úr is 
elmondta, az ingatlanokkal és a szerződésekkel kapcsolatban is nagyon sok kérdőjel merül fel. 
Kéri, hogy egy belátható időben – nem feltétlen két hónapot – próbáljanak meg 
kompromisszumot kötni, hogy tudjanak dönteni az ügyben, hogy hogyan tovább.   
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Maga részéről a májusi határidőt elfogadja.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A májusi határidő nagyjából meg is felelne, de van egy javaslata arra vonatkozóan, hogy 
tényleg tartsanak informális ülést annak érdekében, hogy közösen tudjanak gondolkodni.  
 
Ormai István polgármester:  
Egyetértenek. Ezt javasolta Sasvári Tamás képviselő, amire Dr. Novák János képviselő azt 
mondta, hogy nem kell, majd azt mondta, hogy hallgassanak meg műszaki szakembereket.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ne felejtsék el, hogy a döntésük nem arról szól, hogy gazdasági társaságot hoznak-e létre. 
Arról szól, hogy az intézményt úgy alakítsák át, hogy az önkormányzatnak ez előnyt 
jelentsen. Tehát a gazdálkodása előnyt jelentsen, pénzügyileg stabilizálni az önkormányzatot, 
például ilyen úton. Itt nem lehet kapkodni, rendet lehet csinálni. Ha rosszul döntenek, akkor 
még rosszabb helyzetbe kerülnek. Erre figyelni kell.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Reagál polgármester úr szavaira.  
Soha nem neveztem a polgármester urat tájékozatlannak, holott minden témához Ön sem 
érthet.  
Továbbra is fenntartja azon véleményét, hogy ez a történet novemberben kezdődött. 
Valamikor év vége felé vetette fel az alpolgármester úr a gazdasági társaságot. Ez, azóta 
húzódik.  
 
Ormai István polgármester:  
Van egy határozati javaslat, ami rendben van. Ami különbözik az a határidő. Véleménye 
szerint nem kell határozati javaslatba foglalni, csak mondják ki, hogy a munka úgy történik, 
hogy egy részanyag vagy egy munkaanyag elkészülte – lesz miről beszélni – akkor tartanak 
bizottsági ülést. Úgy gondolja nem kell erről határozatot hozni, mert ez lesz a munka menete. 
Összehívják a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság és Pénzügyi Bizottság együttes 
ülését. Meghívják Horvátné Simon Anikót, a jegyző asszonyt valamint műszaki szakembert. 
Az ülésen végigbeszélik, munka jelleggel összegyúrják az anyagot.  
Javasolja, hogy a határidő tárgyalásra a májusi soros képviselő-testületi ülés legyen.  
Megkérdezi az előterjesztőt, hogy elfogadja-e? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen. 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy értsen egyet a képviselő-testület azzal, hogy a határozati javaslat 1. pontjáról 
külön szavazzanak. A 2-3-4. pontról pedig utána foglaljanak állást.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja módosító javaslatát, miszerint a határozati 
javaslat 1. pontjáról külön szavazzanak, utána pedig az 2-3-4. pontról foglaljanak állást, 
természetesen a módosított határidővel.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosító javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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72/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
Gyógyfürdő, a Városi Strand és a Tanuszoda gazdasági társasági formában történő 
működtetésére vonatkozó javaslat határozati javaslatának 1. pontjáról külön, majd azt 
követően a 2-3-4. pontjairól együtt szavazzon a képviselő-testület.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Gyógyfürdő, a Városi Strand és a Tanuszoda 
gazdasági társasági formában történő működtetésére vonatkozó javaslat határozati 
javaslatának 1. pontját.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 1. 
pontját – 9 igen és 1 nem – szavazattal elfogadja.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Gyógyfürdő, a Városi Strand és a Tanuszoda 
gazdasági társasági formában történő működtetésére vonatkozó javaslat határozati 
javaslatának 2-3-4. pontját.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 2-3-4. 
pontját – 9 igen – szavazattal elfogadja (Dr. Orbán Csaba képviselő nem szavazott), és a 
következő határozatot hozza:   
 
73/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Fürdők és 

Sportlétesítmények költségvetési szervből gazdasági társasággá történő 
átalakításának előkészítő munkaanyagát megismerte, melynek alapján az átalakítás 
reális lehetőségével egyetért. 

 
2. A Képviselő-testület az átalakulás eredményessége érdekében a döntés 

megalapozásához további kérdések tisztázását, körülmények vizsgálatát rendeli el.  
 
A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy meg kell vizsgálni  

a) az intézményi fejlesztések, beruházások kérdését, lehetséges forrását.  
b) a társaság alapításakor, a társaság eredményes indulásához szükséges forrás 

összegét, rendelkezésre bocsátásának módját. 
c) a társaság vezetője kiválasztásának módját, lehetőségét,  
d) a tulajdonos, alapító utasítási jogának terjedelmét, formáját,  
e) a gazdasági társaság által használt vagyon rendelkezésre bocsátásának  

kérdését  
f) a minden felmerült körülményt részletesen bemutató üzleti tervet. 

 
3. A képviselő-testület megbízza a jegyzőt és az intézmény gazdasági vezetőjét, hogy a 

szükséges feladatokat, vizsgálatokat végezzék el és annak eredményét terjesszék elő a 
Képviselő-testület következő ülésére. 

 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 29/2012.(II.16.) számú 

határozata 1. pontjának a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 2012. április 1. 
napjától önállóan működő költségvetési szervként való működésére vonatkozó részét 
visszavonja.  
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Határidő: 2012. május 31. 
Felelős:  dr. Kovács Ildikó 
               Horváthné Simon Anikó 
 
13.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal és az önállóan működő költségvetési szervek 

munkamegosztási és felelősségvállalási rendjére vonatkozó együttműködési 
megállapodás megkötéséről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Munkamegosztási Megállapodás (tervezet) I. 7. pontjában olvasható, hogy „…. Gazdasági 
Ügyrendet készít, mely részletesen tartalmazza a Hivatal és a hozzá rendelt, önállóan …..”. 
Ez a Gazdasági Ügyrend készen van, vagy majd csak ezután fog elkészülni? 
Az I. 8. pontban „…… számviteli rendszer megvalósítása érdekében az Intézmény alkalmazza 
a Hivatal Számviteli Politikáját, valamint….”. Az intézménynek át kell venni a  hivatal, most 
létező számviteli politikáját? 
A II. 2.1. pontban „A képviselő-testület  által jóváhagyott, kiemelt előirányzatok nem 
léphetők túl, és ha nem teljesülnek, nem csökkenthetők intézményi hatáskörben.” Nem érti ezt 
a mondatot. 
A II. 3.2. pontban a „Kötelezettséget csak pénzügyi ellenjegyzés után, a pénzügyi teljesítés 
esedékességét megelőzően, írásban lehet.” mondat nem érthető. 
A II. 4.2. pontban „Az Intézmény nem rendszeres kifizetéseinek számfejtését az Intézmény 
végzi.” Bele tartozik ebbe a közmunkások elszámolása? 
Idézi a II. 6.1. pontot. Ez azt jelenti, hogy az 1.8. pontban leírt számviteli politika úgy 
működik, hogy először a Polgármesteri Hivatal átdolgozza a sajátját, és akkor utána? Mint ha 
a kettő ellentmondásban lenne egymással.  
A II. 7.3. pont utolsó mondatát idézi. Ezzel kapcsolatos kérdése, hogy az önkormányzaton kit 
kell érteni? – a Polgármesteri Hivatalt, az intézményt vagy a képviselő-testületet.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Sok szempontból szükséges volt a megállapodás átdolgozása. Részben jogszabály módosítás 
miatt és a Városgondnokság gazdálkodási tevékenységének változása miatt is. A 
megállapodásnak előzménye volt már az Ady E. Gimnázium, a József A. Kollégium és a 
Művelődési Központ vonatkozásában. A jogszabály változás kapcsán át kell dolgozni nagyon 
sok gazdasági szabályzatot is, köztük a Gazdasági Ügyrendet. A Polgármesteri Hivatal 
Gazdasági Ügyrendje és a Számviteli Politikája is átdolgozást igényel, ez a következő 
időszakban feladata lesz Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Irodájának. A Gazdasági Ügyrendet, 
Számviteli Politikát úgy kell kialakítani, hogy az önállóan működők számára a Polgármesteri 
Hivatal látja el a pénzügyi-gazdasági tevékenységet. Ezek a szabályzatok ezt az egységes 
pénzügyi-gazdálkodási rendszert együtt fogják tartalmazni jogszabály módosításoknak 
megfelelően. Nagyon jelentős jogszabály módosítások voltak pénzügyi jogszabályok 
vonatkozásában január 1-jétől, melyről már a költségvetési rendelet elfogadásakor részben 
tájékoztatták a képviselő-testületet.  
Több értekezleten vettek részt a pénzügyi iroda dolgozói is. Még várhatók végrehajtási 
szabályok, nincsenek elkésve vele, sőt javasolták is, hogy várjanak vele még egy kicsit, amíg 
minden információ rendelkezésükre nem áll. Az április hónap feladata ezeknek az átdolgozása 
lesz.  



 30 

Az előirányzatok felhasználására vonatkozó 2.1. pontra válaszol. „…a kiemelt előirányzatok 
nem léphetők túl, és …” Ebben az esetben költségvetési rendeletmódosítást kér az 
intézményvezető, és a következő költségvetési rendelet módosításába kerülnek ezek 
átvezetésre. Ezeket ők a saját hatáskörükben nem vezethetik át.   
A felelősségvállalásnál a kötelezettséget csak pénzügyi ellenjegyzés után a teljesítés 
esedékességét megelőzően, írásban lehet megtenni. Az Áht. és végrehajtásáról szóló Korm. 
rendelet átszabályozta egy kicsit a kötelezettségvállalás pénzügyi ellenjegyzésének a 
szabályait. Megszigorította, és mindig írásban kell megtenni a kötelezettség vállalás pénzügyi 
ellenjegyzését.  
A 4.2. „Az intézmény nem rendszeres kifizetéseinek számfejtését az Intézmény végzi.”, 
közmunkásokét is.  
A 6.2. ponttal kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondja, hogy mint ahogy már említette a 
gazdasági ügyrendet és a pénzügyi politikát is át kell dolgozni.  
A 7.3. pontban lévő feladat, az önkormányzat feladata. Ezt javítják.  
 
Ormai István polgármester:  
Két helyen kell javítani? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztő két javításával tárgyalják tovább a napirendet.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Megértette a megállapodást, hiszen már nagyon régóta jogszabályi előírás, hogy ezeket a 
megállapodásokat, ha gazdasági tevékenységet más szervezet végzi, meg kell kötni.  
Sasvári Tamás képviselő az I. 8. pontnál felvetette, hogy „Az önkormányzati szinten egységes 
számviteli …” Úgy tudja, hogy az új szabályozás sem ír olyat elő, hogy nem kell készíteni az 
önállóan gazdálkodó szervnek önálló számvitel politikai szabályzatot. Csak ennek idomulnia 
kell a hivatal számvitel politikájához, mert most ebből úgy tűnik, hogy a számviteli rend és 
számviteli politika a kincstár részéről minden intézményegységre nézve ugyanaz. Ezzel az 
intézményegységeknek nem kell csinálni sem önálló számlarendet, sem önálló számvitel 
politikai szabályzatot.  
 
Ormai István polgármester:  
Az ügy szempontjából fontos ennek az azonnali tisztázása?  
Ugye nem? Jó, akkor rendben van.  
Nem most készülnek ezek a megállapodások. Ezek megvannak. Élő megállapodások, csak át 
kell őket dolgozni. Jegyző asszonyt kérdezi, hogy jól mondja-e?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester:  
A Városgondnoksággal pedig – mivel most került oda – meg kell kötni.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottság tegnapi ülésén is elmondta, hogy alapvetően nem ért egyet azzal, hogy 
a felügyelő szervnek jóvá kell hagyni egy ilyen megállapodást. Úgy gondolja, hogy a 
képviselő-testületnek egy ilyen megállapodáshoz nem sok köze van, mert ez a hivatal és az 
intézmények közötti megállapodás. Ő ebben úgy állapodik meg, ahogy akar az ő véleménye 
szerint. Ha már viszont itt van előttük, és az a kötelességük, hogy megtegyék, ezért átolvasta, 
és tette fel kérdéseit. Azt gondolja, hogy ha egy megállapodást jóvá kell hagyni, akkor azt 
akkor lehet jóváhagyni, ha két fél elfogadta, majd amikor aláírták akkor a képviselő-testület 
jóváhagyja. Egy tervezetet elfogadni egy dolog, de véleménye szerint az nem jóváhagyás, ha 
a képviselő-testület a tervezetet jóváhagyja. De nem jóváhagyja, hanem elfogadja. Majd akkor 
hagyja jóvá, ha a megállapodás aláírásra kerül. Ebből adódó véleménye az, hogy kizártnak 
tartja, hogy négy önkormányzati intézménynek teljesen ugyanolyan munkamegosztási 
megállapodása legyen. Működés szempontjából hogyan lehet egy kaptafára húzni a 
gimnázium és kollégium tevékenységét a Városgondnokság tevékenységével.  
A belső ellenőri beszámolóban vannak olyan elfogadott témák és tételek – amely a 
Városgondnokságról szóltak – melyek felvetik azt a kérdést, hogy ez alapján a tervezet 
alapján hogyan fog érvényesülni és működni. Pl. ki fogja a kimutatásokat készíteni a gépkocsi 
futásokról, a lakásfelújításokról stb.  
Ettől függetlenül – miután véleménye szerint, úgy sincs jelentősége – el fogja fogadni, de nem 
ért vele egyet.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Teljesen egyetért Sasvári Tamás képviselő által elmondottakkal. Ha ezt így elfogadják, akkor 
az azt jelenti, hogy minden a négy intézményre vonatkozóan külön-külön elfogadtak egy 
ugyan olyan megállapodást, ugyanis minden intézményre vonatkozóan külön-külön kell 
dönteniük, de lehet ugyanaz a szövegű megállapodás is, ha az a jogszabályoknak megfelel. Ha 
az előterjesztő úgy gondolja, hogy ez mind a négy intézményre ráhúzható, akkor nem 
jogsértő. Ha elfogadja a képviselő-testület, akkor ez egy konkrét megállapodás lesz, ami a 
felek között a képviselő-testület jóváhagyásával létrejött. Igaz, hogy ez még nem lett aláírva a 
felek által. Ha nem írják alá a felek, akkor a testület mit hagyott jóvá? – meg lehet kérdezni, 
hiszen a feleknek nem kötelező ezt a megállapodást elfogadni. A testület jóváhagyása egy alá 
nem írt szerződésre, semmilyen kötelezettséget a felekre nem ró. Jobb lett volna ezt a négy 
szerződést külön-külön aláírás után visszahozni a testület elé.  
 
Ormai István polgármester:  
Az utolsó mondatoknál olyan szempontok merültek fel, amihez hozzá mer szólni.  
Ha itt lenne négy db, mindkét fél által aláírt szerződés jóváhagyásra, fel lenne háborodva a 
képviselő-testület, hogy mit akarnak jóváhagyni, mikor alá van már írva, rajta lenne, hogy 
aláírva pl. március 26-án. Biztos benne, hogy így lenne. Csak a jelenségről szeretett volna 
beszélni.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A megállapodás előkészítése úgy történt, hogy a polgármesteri hivatal szakemberei 
tekintették át a feladatokat, foglalták megállapodásba. Ezt követően az intézmények 
szakemberei, intézmények vezetői is áttekintették. A Városgondnoksággal beszélték meg több 
alkalommal részletesen a megállapodást, mert ők még ennek a munkavégzésnek a 
folyamatában nem voltak benn, eddig ezt ők nem ismerték. A többi intézményvezetőnek 
megküldték időben a megállapodást, kérték, hogy olvassák át, beszéljék át pénzügyi 
szakembereikkel együtt, és jelezzék észrevételeiket, és beszéljek át a megállapodás tartalmát.  
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Valamennyien elfogadták a megállapodás tartalmát ilyen formában. Az általuk végzett és a 
Polgármesteri Hivatallal eddig végzett közös munka során megfelelőnek találták és alá fogják 
írni. Tehát ismert és elfogadott az intézményvezetők által.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Polgármester úr reagálására tesz egy megjegyzést.  
Meggyőződése, hogy a jelen lévő képviselők közül senki – magát is beleértve – nincs 
tisztában azzal, hogy ez a megállapodás konkrétan milyen folyamatokat tartalmaz. Mert nem 
ismerik az intézmények belső életét, nem ismerik, hogy milyen szokások vannak stb.  
Elfogadnak egy keretet. Miért lenne felháborodva, ha már aláírták volta? Úgy sem tudják, 
hogy mit írnak alá. Néhány pontot értenek belőle persze, de a folyamatot biztos benne, hogy 
nem látják át, mert nem ez a szakmájuk.  
 
Boros Bálint képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 9 fő  

 
Ormai István polgármester:  
A napirend tárgyalása során nagyon érdekes és többféle hozzászólás volt, és elég terjedelmes 
időkeretben tárgyalták a napirendet. Véleménye szerint a TV nézők nem tudják, hogy miről is 
tárgyalt a képviselő-testület, ezért röviden bemutatja.  
Röviden ismerteti a munkamegosztási megállapodás (tervezet) főbb tartalmi elemeit.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem csak a polgármesteri hivatal pénzügyi irodájával lehet ilyen megállapodást kötni, hanem 
egyik intézmény is köthet a másikkal. Ha az egyik intézmény kötné a másikkal, hogy annak a 
gazdasági szervezet látja el a gazdálkodási teendőket, akkor is látatlanban hagyná a képviselő-
testület jóvá? 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Az olvasatában az van, hogy tárgyalnak egy tervezetet, amit előterjesztett a jegyző. Annak 
tartalmát megismerte a képviselő-testület. Az itt elhangzott módosításokkal, javításokkal azt a 
döntést hozhatják, hogy a testület által most jóváhagyott tervezet tartalmát fogadják el, és arra 
adnak felhatalmazást egyrészt a polgármester és jegyző számára, hogy csak ilyen tartalommal 
írhat alá megállapodást, és egyúttal felkérik az intézményvezetőket, hogy ezt  a megállapodást 
ők is írják alá.  
Véleménye szerint azért hagyják jóvá ezt a tervezetet, mert sem az intézményvezető, sem a 
polgármester és sem a jegyző, más tartalmú megállapodást nem köthet. Tehát döntenie kell a 
képviselő-testületnek arról, hogy milyen legyen az a megállapodás, milyen tartalmú legyen 
amit ők aláírhatnak, és melytől nem térhetnek el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatal és az önállóan 
működő költségvetési szervek munkamegosztási és felelősségvállalási rendjére vonatkozó 
együttműködési megállapodás megkötéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 7 
igen és 2 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
74/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal, 

mint önállóan működő és gazdálkodó költségvetési szerv és az Ady Endre 
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Gimnázium és Szakközépiskola, mint önállóan működő költségvetési szerv közötti 
munkamegosztás és felelősségvállalás rendjéről szóló megállapodást az 
államháztartásról szóló törvény végrehajtására vonatkozó 368/2011. (XII.31.) Korm. 
rendelet alapján jóváhagyja.  

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal, 

mint önállóan működő és gazdálkodó költségvetési szerv és a József Attila 
Kollégium, mint önállóan működő költségvetési szerv közötti munkamegosztás és 
felelősségvállalás rendjéről szóló megállapodást az államháztartásról szóló törvény 
végrehajtására vonatkozó 368/2011. (XII.31.) Korm. rendelet alapján jóváhagyja.  

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal, 

mint önállóan működő és gazdálkodó költségvetési szerv és a Nagyatádi Művelődési 
Központ, mint önállóan működő költségvetési szerv közötti munkamegosztás és 
felelősségvállalás rendjéről szóló megállapodást az államháztartásról szóló törvény 
végrehajtására vonatkozó 368/2011. (XII.31.) Korm. rendelet alapján jóváhagyja.  

 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal, 

mint önállóan működő és gazdálkodó költségvetési szerv és a Városgondnokság, mint 
önállóan működő költségvetési szerv közötti munkamegosztás és felelősségvállalás 
rendjéről szóló megállapodást az államháztartásról szóló törvény végrehajtására 
vonatkozó 368/2011. (XII.31.) Korm. rendelet alapján jóváhagyja.  

 
5. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, valamint az érintett 

intézmények vezetőit a munkamegosztási megállapodások megkötése. 
 
Határidő:  2012. április 1.  
Felelős: Ormai István polgármester 
                Dr. Kovács Ildikó jegyző 
                Dr. Büttnerné Bódi Ágnes igazgató 
 Rongáné Csányi Katalin igazgató 
 Pünköd Márton igazgató 
 Kutiné Csicskár Edit igazgató 
 
14.) Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és Gyöngyvirág Óvoda hő-, és 

használati melegvíz termelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosítására  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és 
Gyöngyvirág Óvoda hő-, és használati melegvíz termelő és elosztó rendszerek üzemeltetési 
szerződésének módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
75/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Hunyadi 

utcai fűtőmű és a Gyöngyvirág Óvoda hő-, és használati melegvíz termelő és elosztó 
rendszerek üzemeltetésére a Dalkia Energia Zrt-vel kötött üzemeltetési szerződés 
2012. május 31. napjáig történő meghosszabbításához hozzájárul.  

 
2.) A képviselő-testület a szerződés-módosítás aláírására felhatalmazza a város 

polgármesterét.  
 
Határidő: 2012. március 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés az európai uniós társfinanszírozású projektekhez kapcsolódó 

önkormányzati feladatellátásra vonatkozóan 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az európai uniós társfinanszírozású 
projektekhez kapcsolódó önkormányzati feladatellátásra vonatkozó előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
76/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 

európai uniós társfinanszírozású projektekkel kapcsolatos feladatokat a 
Polgármesteri Hivatal dolgozói, munkavállalói végzik a Képviselő-testület 37/2006. 
(II.16.) számú határozatában elfogadott Polgármesteri Hivatal Szervezeti és 
Működési Szabályzatában rögzítetteknek megfelelően. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatal dolgozóit az 

Önkormányzat európai uniós társfinanszírozású pályázataihoz kapcsolódó feladatok 
ellátásával a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatában 
rögzítetteknek megfelelően. 

 
Határidő: 2012. március 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés az „Iskolai tehetséggondozás” című, TÁMOP-3.4.3-11/2 azonosító 

számú pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
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Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Boros Bálint képviselő visszajött a terembe, a képviselő-testület létszáma: 10 fő 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az „Iskolai tehetséggondozás” című, TÁMOP-
3.4.3-11/2 azonosító számú pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt 
benyújtásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
77/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért „A nagyatádi Ady 
Endre Gimnázium iskolai tehetséggondozásának fejlesztése” című, maximum 20 000 000 
Ft összköltségű TÁMOP-3.4.3-11/2 azonosító számú pályázat tartalmával és annak 
benyújtásával. 
 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázatot 
benyújtsa és az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. május 15. 
 
17.) Előterjesztés a Hollosy-Dental Bt-vel kötött feladat-ellátási szerződés módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Hollosy-Dental Bt-vel kötött feladat-ellátási 
szerződés módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
78/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. május 4. napján a 

Hollósy-Dental Bt-vel megkötött feladat-ellátási szerződés 7. pontját az alábbiak 
szerint módosítja: 

Hétfő:  12.00 – 18.00 óráig 
Kedd: 07.00 – 13.00 óráig 
Szerda: 12.00 – 18.00 óráig 
Csütörtök: 07.00 – 13.00 óráig 
Péntek: 07.00 – 13.00 óráig 
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2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a 
Polgármestert - az előterjesztés mellékletét képező tartalommal - a szerződés 
módosítására és annak aláírására. 

 
Határidő: 2012. április 13. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés az Energie-Trade Kft. részletfizetési kérelmének elbírálásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Utal arra, hogy az első napirendi pont kapcsán felmerült a vállalkozói réteg segítése.  
Úgy gondolja, hogy az önkormányzat ilyen lehetőségekkel és döntésekkel tudja a 
vállalkozókat segíteni. Ez is egy példa arra, hogy segítenek, ha baj van.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Energie-Trade Kft. részletfizetési 
kérelmének elbírálásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
79/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete engedélyezi az Energie-
Trade Kereskedelmi Kft. (székhelye: 75000 Nagyatád, Széchenyi tér 20. I/3., 
képviselője: Vajdáné Bódis Barbara és Vajda Dániel Szilárd ügyvezetők) részére, 
hogy a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/51 helyrajzi számú beépített 
telephely megvásárlása kapcsán keletkezett 3.938.000.-Ft vételár hátralékot az 
alábbiak szerint fizesse meg: 

 
- 1.000.000.-Ft-ot 2012. április 15-ig, 
- 1.000.000.-Ft-ot 2012. június 15-ig, 
- 1.000.000.-Ft-ot 2012. augusztus 15-ig, 
-    938.000.-Ft-ot 2012. október 15-ig. 

 
2. A Képviselő-testület a teljes vételár megfizetéséig a tulajdonjogát fenntartja, 

valamint késedelmes fizetés esetén a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében a 
jegybanki alapkamattal megegyező késedelmi kamat megfizetését írja elő. 

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a részletfizetéssel 

kiegészülő végleges adásvételi szerződés aláírására.     
 

Határidő: 2012. április 15. 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
19.) Előterjesztés a Didaktika Járművezető-képző Kft. részletfizetési kérelmének 

elbírálásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Didaktika Járművezető-képző Kft. 
részletfizetési kérelmének elbírálásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
igen, 1 nem és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
80/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete engedélyezi a Didaktika 

Járművezető-képző Kft. (székhelye: 7400 Kaposvár, Vásártéri utca 4/a., képviselője: 
Kovács Sándor Lóránt ügyvezető igazgató) részére, hogy a Nagyatád, Somogyszobi 
utca 15/2. szám alatti épület és garázs helyiség bérleti jogviszonyából fennálló bérleti 
díj hátralékot az alábbi részletekben fizesse meg: 

- 160.000.-Ft-ot 2012. április 30-ig, 
- 160.000.-Ft-ot 2012. május 31-ig, 
- 160.000.-Ft-ot 2012. június 30-ig, 
- 160.000.-Ft-ot 2012. július 31-ig, 
- 144.862.-Ft-ot 2012. augusztus 31-ig. 

 
2. A Képviselő-testület késedelmes fizetés esetén a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében 

a jegybanki alapkamattal megegyező késedelmi kamat megfizetését írja elő. 
 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a részletfizetési 
megállapodás aláírására.     

 
Határidő: a döntésről értesítés 2012. április 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
20.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások piaci 

alapon történő meghirdetéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
tulajdonában álló üres lakások piaci alapon történő meghirdetéséről szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
81/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Baross 

Gábor utca 5/a. szám alatti társasház első emeletén lévő, 1. számú, a Dózsa György 
utca 11/4. számú és az Erkel Ferenc utca 1/c. számú önkormányzati lakások piaci 
alapon történő bérleti jogának elnyerésére a 33/2012. (II. 16.) számú határozattal 
kiírt pályázati eljárások eredménytelenül zárultak. 
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2.  A Képviselő-testület az alábbiakban felsorolt, az önkormányzat tulajdonában álló 
lakások piaci alapon történő bérbeadásával, a 303/2011. (XII. 15.) számú 
határozatban meghatározott feltételekkel történő újbóli meghirdetésével egyetért 
mindaddig, amíg a lakások bérleti hasznosítása meg nem történik, illetve 
visszavonásig: 

- Baross Gábor utca 5/a. 1/1. 89 m2 2+félszobás 
- Dózsa György utca 11/4. 88 m2 3 szobás 
- Erkel Ferenc utca 1/c. 88 m2 1+3 félszobás. 

 
3.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét a pályázati felhívások 

elkészítésére, aláírására, kihirdetésére, illetve a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottságot a pályázati eljárás lefolytatására. 

 
Határidő: pályázatok felhívások elkészítésére, kifüggesztésére 2012. április 6. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 
3445 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
82/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 helyrajzi számú, 
350 m2 nagyságú beépítetlen ingatlanát értékesítésre kijelöli. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott terület tulajdonjogának 

elnyerésére: 
- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
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3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telek értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
a.) A telek értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a licit 

alapja is 200.-Ft/m2+ÁFA, összesen 70.000.-Ft+ÁFA, azaz Hetvenezer 
forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az adásvételi szerződés aláírásával egyidőben, egy 
összegben kell megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- telekkitűzés feladata és költsége, 
- a közművekre és az útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- az ingatlan szükség szerinti feltöltése és rendbetétele, 
- szükség szerint többletközmű kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti el az adásvételi szerződést, akkor a 

szerződéskötési költség, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
15.000.-Ft. Ezt az összeget, a telek tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi 
szerződés megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába 
készpénzbe befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 munkanapon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a Polgármesteri Hivatal pénzárából, pénztári órák alatt. 

 
4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület a telek értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
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7.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 
fenntartja. 
 

Határidő: a pályázat kifüggesztésére 2012. április 2.  
Felelős: Ormai István polgármester 
 
22.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
83/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
 
23.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntését 
tárgyalják. Dr. Novák János elnök urat kérdezi, kíván-e kiegészítést tenni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nincs kiegészítése.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
84/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2012. március 27-i ülésén átruházott hatáskörben a Nagyatád, 
Baross Gábor utca 5/a. szám alatti társasház harmadik emeletén lévő, 7. számú, az 
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önkormányzat tulajdonában álló lakás bérlőjének kijelöléséről hozott döntését 
jóváhagyja. 
 
24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A Munkaügyi Kirendeltség vezetőjével történt megbeszélésre hivatkozva, a jövőbeni 
közfoglalkoztatás lehetőségeiről kér információt.  
 
Ormai István polgármester:  
Két eleme van ennek a kérdéskörnek. Az egyik a jelenlegi közfoglalkoztatási lehetőségek, 
amik egyrészt a START programok voltak, és pillanatnyilag folyamatban vannak. Másrészt 
pedig május 1-jével indul még egy közfoglalkoztatási lehetőség. Elsősorban arról beszéltek, 
hogy minden további lehetőség, ami kinyílik, megnyílik előttük illetve a munkaügyi ellátó 
rendszer előtt, azokban partnerek. Cél, hogy minél több embert vonjanak be a 
közfoglalkoztatásba. Jellemzően most 6 órásak a közfoglalkoztatások. Vannak rövidebb idejű, 
célirányos, konkrét feladatra vonatkozó közfoglalkoztatási lehetőségek. Szerette volna 
egyértelművé tenni, hogy nyitottak akár abban is, hogy akár más települések, 
önkormányzatok által fel nem használt lehetőségekről értesülnek, igyekszenek élni a 
lehetőségekkel. A másik, annak a vizsgálata, hogy tudnak-e olyan fejlesztést, befektetési 
lehetőséget felvázolni, ami beruházás jellegű és önkormányzati közreműködéssel, 
partnerséggel valamilyen fejlesztés a jövőben megvalósulhatna. Úgy látja, hogy elsősorban 
arra van lehetőség, hogy a mezőgazdasági területen kínálkoznak ilyen támogatási lehetőségek. 
Itt Nagyatádon egy bogyós gyümölcs felvásárlás, tovább feldolgozás az, ami felmerült, de 
ennek meg kell teremteni a feltételeit. Olyan szakmai előkészítést kell végezni, ami hosszabb 
időt vesz igénybe. Erről a két témáról esett szó.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A geotermikus energia lehetséges hasznosításáról szóló megbeszélésről kér bővebb 
információt.  
 
Ormai István polgármester:  
Azt keresik, hogy hogyan tudnak abban a programban részt venni, és nyilván valóan minden 
partnerrel tárgyalni, minden lehetséges együttműködővel tárgyalnak erről, ami a termálvíz 
hasznosítására irányul. Annak a lehetséges módját, pályázati lehetőségeit beszélték meg. 
Felmerült egy többszereplős együttműködés lehetősége, de most úgy látja, hogy a Magyar 
Környezet és Energia Operatív Programban kell részt vennie az önkormányzatnak. Abban van 
olyan lehetőség, ami a támogatás intenzitása vonatkozásában is és a pályázat, a projekt 
lebonyolítását illetően is az önkormányzat számára előnyös lehet.  
Azt szeretnék, hogy az a programjuk, hogy a termálvizet nagyobb arányban, több helyen 
tudják használni. Ennek az előkészítésében folytattak tájékozódás jelleggel megbeszélést. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A kórház működtetőjével is történt egyeztetés. A médiában több helyen is elhangzott, hogy a 
Nagyatádi Kórház nem kerül át állami tulajdonba. Ezzel kapcsolatban kér tájékoztatást a 
polgármester úrtól.  
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Ormai István polgármester:  
Nem erről esett szó a megbeszélésen. Arról volt szó, hogy egyértelművé tette, hogy 
rendelkeznek egy számára egyértelmű és világos szakmaszerkezet váltással a kórházat 
illetően. Úgy gondolja, hogy ez megállja a helyét most és a közeljövőben biztos. Ez az, amiről 
már beszéltek. Itt azoknak az aktív osztályoknak a szakmaszerkezete és ágyszáma, ami azt 
mondja, hogy 117 aktív ágyon lehet gyógyító munkát végezni a kórházban. 
Belgyógyászatban, pszichiátriában, reumatológiában, intenzív ellátásban intenzív osztály 
keretében és a baleseti sebészet, a traumatológia vonatkozásában. Azt tette egyértelművé – és 
a következő időszak feladatának ezt tartja -, hogy a következő lépés a struktúraváltással a 
szakmaszerkezet megváltozásával érintett intézmények számára megnyílnak olyan pénzügyi 
lehetőségek, amelyek az egyes szakmák közötti változtatásoknak a pótlását, a maradó 
szakmák fejlesztését, más egészségügyi eljárásoknak a bevezetését segíti. Magyarul a 
struktúraváltáshoz kapcsolódó pályázati alapokból ide kell hozni minél több pénzt annak 
érdekében, hogy egy magasabb szintű és jobb feltételrendszer közötti tevékenység alakuljon 
ki. Gyakorlatilag ez a következő időszak feladata. Ahol hiányok keletkeztek az ellátásban, 
annak a visszapótlása, más módon történő ellátása stb. Ebben a legmarkánsabban, véleménye 
szerint a sebészeti szakmák együttműködése kell, hogy megvalósuljon. Ez a sebészeti 
szakmákban dolgozó szakembereknek és a menedzsmentnek a feladata, hogy itt érdemben 
fejlesszék ezt az ágazatot.  
Ha ez a lehetőség megnyílik, akkor ki kell a kórháznak ezt használni.  
A kérdés, ami felmerült, ezt követően vált aktuálissá. Az „Egyebek” napirend között tervezte, 
hogy beszél erről.  
Kéri, hogy érdemben ott tárgyaljanak róla.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatóját.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 
10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
85/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
24/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztató határozati javaslatát egyhangú – 
10 igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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86/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
25.) Interpellációk, kérdések 
 
Interpellációk, kérdések nem hangzanak el. 
 
26.) Egyebek 
  
Ormai István polgármester: 
Két 26-os számmal jelölt előterjesztés van, ezért javasolja, hogy A.) és B.) ponttal 
megkülönböztetve kezeljék a tárgyalás során.  
 
26/A. Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással kötött 
társulási megállapodás módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulással kötött társulási megállapodás módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy az előterjesztés határozati javaslatát egyhangú 
– 10 igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
87/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség 

Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási Megállapodásának módosítását, 
Bakháza és Tarany községek egyes szociális szolgáltatások felmondása 
tekintetében, a mellékletben foglaltak szerint 2012. január 1-jei hatállyal 
jóváhagyja. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja, hogy a 

Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási 
Megállapodása szociális feladatellátását szabályozó III. fejezet 8. pontjának 
harmadik bekezdése az alábbiak szerint módosul. 

 
A Társulási Tanács a települési önkormányzatok egyetértésével Nagyatád Város 
Önkormányzatát kijelöli, hogy a szociális személyes gondoskodást nyújtó, valamint 
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a gyermekjóléti személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről, 
valamint a fizetendő térítési díjakról szóló szabályokat – figyelemmel a Társulási 
Tanács határozataira – rendeletében szabályozza. 

 
Határidő: a határozat megküldésére 2012. április 1.  
Felelős: Ormai István elnök 
 

26/B. Előterjesztés az Igazságügyi Minisztérium Pártfogó Felügyelői és Jogi Segítségnyújtó 
Szolgálat Országos Hivatalával kötött bérleti jogviszony közös megegyezéssel történő 
megszüntetéséről  
Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulással kötött társulási megállapodás módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy az előterjesztés határozati javaslatát egyhangú 
– 10 igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
88/2012. (III. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Igazságügyi Minisztérium 
Pártfogó Felügyelői és Jogi Segítségnyújtó Szolgálat Országos Hivatalával a nagyatádi 
448/2 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti 
épület földszintjén lévő, összesen 15,1 m2 nagyságú, 6. számú irodára megkötött bérleti 
szerződés: 

- közös megegyezéssel történő megszüntetésével egyetért, 
- a szerződés felbontásának időpontját 2012. április 1. napjában határozza 

meg. 
 

Határidő: értesítés a döntésről 2012. április 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja a képviselő-testületnek, hogy beszéljenek a kórházról. 
Valóban egy nagyon fontos kérdés. A most zajló folyamatok közül némelyik nagyon 
bonyolult és összetett. Nem lehet egyik napról a másikra megoldani. Ezt a dolog 
természetéből következik. Úgy látja, hogy az az átalakulás – reform folyamat – ami 
Magyarországon zajlik, óriási változásokat jelent. Ez nem minősítés, hanem a tények 
megfogalmazása (közigazgatás, oktatás, egészségügy, rendvédelem). Az egészségügy kapcsán 
több folyamat is zajlik párhuzamosan egymással. Az önkormányzatot kettő érinti közvetlenül. 
Az egyik a szakmai összetételnek, a szakmai struktúrának a változása. Úgy gondolja, hogy 
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nyugvóponton van ez a dolog olyan értelemben, hogy van mire építve továbbvinni a 
kórháznak a munkáját. A másik a fenntartó kérdése, tehát hogy ki tartja fenn az egészségügyi 
intézményeket. Ennek véleménye szerint három aspektusa van. Az egyik, hogy a mostani 
rendszer mennyire reális. Sőt, egy szubjektív elemet is beemel, hogy mennyire igazságos. 
Tehát van egy kisváros, ahol van egy kórház önkormányzati fenntartásban. Ez a kórház 
területi ellátási kötelezettséggel ellát még másik 40-60 településen élő embert is. Az ellátás 
összes kötelezettsége, az összes terhe és felelőssége az adott települési önkormányzatnál van, 
míg az adott települési önkormányzat hatókörénél egészen más területet lát. Azt gondolja, 
hogy ennek a realitása mára, miután az önkormányzatok pénzügyi helyzete és a fekvőbeteg 
ellátó intézmények pénzügyi helyzete olyan, hogy forráshiány van mind a két helyen, 
tarthatatlan. Igazságtalan az a rendszer, ahol egy település vállal politikai, szakmai és anyagi 
felelősséget egy ellátásért – amit egyébként nagyon sokan mások csinálnak – és megszűnt az, 
hogy az egészségbiztosítási rendszer finanszírozása elegendő az intézmény működtetéséhez. 
Egy logikus lépés ezen változtatni. Ez a változtatás a fenntartó változtatása. Elindult egy 
olyan folyamat, hogy 2012. január 1-jétől, hogy a megyei önkormányzatok által fenntartott 
egészségügyi intézmények állami fenntartásba kerültek. Ez egy gyors, bizonyos mértékig 
kényszer szülte döntés volt. Bele illett az átalakítás folyamatába, de ez egy kissé beszűkült 
intervallummal, előkészítő szakasszal rendelkező döntés volt. A következő időszakban a 
magyarországi kórházak állami fenntartásba vételéről több verzió is napvilágot látott. 
Időpontját illetően is. 2013. január 1., 2012. július 1-je, majd egy sokkal szűkebb, a 
struktúraváltással érintett intézménykör 2012. május állami fenntartásba vétele. Végül pedig 
most, május végével, június elejével, pillanatnyilag 54 kórház állami fenntartásba vétele 
történik meg azzal, hogy folytatódik ez a folyamat, hiszen 100-nál több kórház van 
Magyarországon.  
Mindezt azért mondta el, hogy az összefüggést értse és lássa mindenki.  
Ma arról beszélnek, hogy ezen a közeljövőben állami fenntartásba kerülő kórházak között 
nincs benn a nagyatádi intézmény. Azért van jelentősége ennek, mert 1. miért nincs benn, 2. 
az önkormányzatnak, mint a kórházi tevékenység nagyatádi ellátási kötelezettjének és az 
ehhez kapcsolódó vagyon tulajdonosának mi az álláspontja. Azért nincs benn, mert a 
gyakorlatban az egyszerű, azonos helyzetben lévő és viszonylag egyszerűen átadható 
intézmények vannak ebben a csomagban. Tehát önkormányzati tulajdon, önkormányzati 
ellátási kötelezettség, alapvetően közalkalmazottak, akik átkerülnek állami kötelezettségű 
ellátásba és állami alkalmazotti viszonyban. Nagyatádon egy bonyolultabb helyzet van, hiszen 
a vagyon vagyonkezelésben van, az ellátási kötelezettséget pedig egy működtető látja el. Ez 
egy sokkal bonyolultabb helyzet. Vannak ilyen kórházak, vannak vegyes fenntartásúak, tehát 
több összetételű, fenntartását, vagyonát illetően más-más összetételű fenntartójú intézmények, 
ezért nincs bent Nagyatád a csomagban.  
Személyes véleménye, hogy nem tartja elképzelhetőnek azt, hogy Magyarországon két vagy 
akár sok fenntartó típusú fekvőbeteg ellátó intézmény legyen. Gyakorlatilag legyen egy nagy 
állami ellátó rendszer, mely mellett legyenek más jellegű akár négy-öt féle változatú 
intézmények a fenntartót illetően.  
Mi az önkormányzat álláspontja? Elmondta, hogy hogyan vélekedik erről a fenntartó váltási 
folyamatról. Az álláspontja az, hogy a Nagyatádi Kórház- Rendelőintézet állami fenntartásba 
kell, hogy kerüljön. Ez az érdeke ma mindenkinek, mert ebben a rendszerben annak van 
létjogosultsága, hogy az összes előnyét a nagyatádi intézmény is élvezze annak, ami egy 
állami fenntartást jelent (kockázatai is vannak természetesen), de az előnyei és az a pozíció, 
amit ez jelent, felülírja azokat a kockázati elemeket, amik felmerülhetnek.  
Fel kell venni a kapcsolatot az egészségügyi államtitkársággal és közösen egyeztetni azt, hogy 
milyen szempontok, milyen kérdések, milyen lehetőségek, alternatívák vannak, milyen 
ütemezés lehet ebben a dologban. Milyen feladatokat kell megoldani, és így haladni abba az 
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irányba, hogy állami fenntartásba kerüljön a kórház. Számára ez azt jelenti, hogy a területi 
ellátási kötelezettség – tehát az egészségügyi szolgáltatások biztosításának a kötelezettsége és 
felelőssége – állami lesz, és az ehhez kapcsolódó és ezt szolgáló vagyon állami tulajdonba 
kerül. Ezt a két elemet kell figyelembe venniük, ez az alapja mindennek. Az hogy milyen a 
működtetése és a vagyon kezelése, az ez után következő dolog, nyilván együtt kell az egészet 
szemlélni, de alapvetően ezt a két pontot megragadva kell tovább vinni ezt az ügyet. A 
döntést az állam hozza meg, az önkormányzatnak abban kell partnernek lenni, hogy ezt a 
döntést az állami fenntartásba vételről mielőbb meg lehessen hozni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Teljes mértékben egyetért azzal, hogy a nagyatádi kórház nem tudja elkerülni az állami 
fenntartásba kerülés. Azt, hogy a kórház semmilyen koncepciós hátteret a jelenlegi 
egészségügyi koncepció szerint nincs annak, hogy Nagyatád város tulajdonában maradjon a 
nagyatádi kórház. Ha tulajdonosként gondolkodik, akkor azt mondja, hogy elvileg el is 
adhatnák a kórházat, de ennek nincs realitása. A másik, hogy  a mostani kormányzati döntést 
azzal indokolták, hogy a magánüzemeltető hosszabb távra tervezett és jelentős beruházásokat 
hajtott végre. Megköszöni a mostani üzemeltető tevékenységét és látja az erőfeszítéseit, de a 
szerződést, amit vele kötött az önkormányzat, azt közel sem teljesítette. Nem, hogy nagy 
értékű beruházásokról lehetne beszélni, annak a feltételeit sem tudja megteremteni, amit most 
feladatként szánnak neki a jelenlegi feladatelosztás keretein belül. Itt 100 millió Ft feletti 
beruházásra lenni minimum szükség első lépésként ahhoz, hogy ez a kórház minimálisan 
megfeleljen annak az elvárásnak, amit most a kormányzati elképzelés ennek a kórháznak 
szánt. Ezt az üzemeltető nem tudja végrehajtani. Bármikor felmondhatnák vele a szerződést, 
mert nem tartotta be a szerződési feltételeket. Amikor ezt a szerződést kötötték más volt a 
gazdasági helyzet, az ő nehézségeit is ismerni kell és meg kell érteni.  
Úgy gondolja, hogy a polgármester úr javaslatát kell követniük és képviselniük. 
Természetesen olyan magatartást kell etikusan tanúsítani, hogy amennyiben a jelenlegi 
üzemeltető ebből a pozícióból kivonul, akkor mindkét fél becsületesen tudjon elszámolni 
illetve elbúcsúzni egymástól.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A következő dolgokat kellene tisztázni.  
Az első a tulajdoni viszonyok, a fenntartási kötelezettség és az üzemeltetés.  
A tegnapi minisztériumban tartott megbeszélésen ahol Dr. Szócska államtitkár úr valamint a 
GYEMSZI főigazgató asszonya beszélt ezekről a folyamatokról, egyértelműen tisztázásra 
került, hogy nem azért nem megy pillanatnyilag át a nagyatádi kórház állami tulajdonba és 
állami fenntartásba, mert magán üzemeltetője van, hanem azért mert az első körben – mely 
egy gyorsított kör – azok a kórházak kerültek, amelyek tisztán, vagy legalább részben 
önkormányzat által üzemben tartott.  
Példaként és megnyugtatásként mond egy példát. Van olyan kórház is, ahol nem a 
magánbefektető az akadálya ennek a folyamatnak. A kazincbarcikai kórházat a Debreceni 
Egyetem vette üzemeltetése, és azt sem veszik át.  
Véleménye szerint is elkerülhetetlen – és ami mellett ki kell állniuk –, hogy a majd meglévő 
előnyöket, a nagyatádi kórház is az állami tulajdonba vétellel és fenntartási kötelezettséggel 
megkapjon a jövőben is.  
Az államtitkár úr elmondta, hogy ez a folyamat nem állt meg, további egyeztetések lesznek. 
Nagyon nehéz és összetett ez a folyamat, ami az egészségügyben zajlik. Folyamatosan várják 
a visszacsatolások, a folyamatos egyeztetéseket, információkat oda-vissza. Ennek a folyamata 
lesz majd az, hogy eljut a második vagy harmadik lépcsőbe valamennyi egészségügyi 
intézménye. Ebben lesz az önkormányzat feladata, hogy minden információt megadjon ahhoz, 
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hogy zökkenőmentesen zajlódjon le a folyamat, a szükséges információt rendelkezésre tudják 
bocsátani. Onnantól kezdve, hogy a magyar állam átveszi a fenntartói feladatokat, nem az 
önkormányzat feladata lesz annak eldöntése, hogy a továbbiakban ki, milyen formában, 
hogyan fogja üzemeltetni a nagyatádi kórházat.  
A feladat az, amit polgármester úr elmondott, hogy a nagyatádi kórház ne maradjon ki abból a 
végső körből, tehát kerüljön állami fenntartásba, állami tulajdonban.  
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1749 órakor 
bezárja. 

 
K.m.f. 
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